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Aan de leden van de raad  

 

Hoorn, 30 oktober 2020 

 

Onderwerp:  Reactie op eerste termijn fracties en op moties en 

amendementen bij Begroting 2021 

 

 

Beste leden van de raad, 
 

Contactpersoon 
P. Laan 

Zaaknummer:  
1824491 

Bijlagen:  
Reactie op eerste termijn fracties 
en op moties en amendementen 
bij Begroting 2021 

Mid term coalitie-akkoord '18-'20 

Toelichting reactie motie 3 
JeugdZorgPlus 

Addendum bij motie 3 
JeugdZorgPlus  

We zijn verheugd dat wij u een sluitende begroting aan kunnen bieden. Dat is geen gemakkelijke 
opgave. De coronacrisis en financiële situatie vergen veel van ons allemaal. De begroting is sluitend 
zonder dat de inwoners en ondernemers extra worden belast. Het dekkingsplan is bovendien in 
meerdere sessies met uw gemeenteraad besproken. 
 
De behandeling van de Begroting 2021 in eerste termijn is schriftelijk gedaan. In uw schriftelijke bijdrage 
heeft u vragen gesteld of zijn er onderwerpen aan de orde gekomen, waar wij graag op reflecteren. 
 
Daarnaast is een aantal amendementen en moties ingediend. Onze schriftelijke reactie op uw 
schriftelijke eerste termijn en op die amendementen en moties treft u bij deze brief aan.  
Ook vindt u in de bijlage ter informatie een overzicht over de voortgang van het coalitieakkoord.  
 
 
 
 
Met vriendelijke groet, 
  
 
 
Burgemeester en wethouders van Hoorn 
 
 
De secretaris      de burgemeester 
 
  



  
 

  2/37 

Schriftelijke reactie van het college op de schriftelijke eerste termijn van de fracties. 
 
Algemeen: impact Corona-crisis 
Het is een bizarre tijd. Corona zorgt voor ongekende effecten. In de samenleving, maar ook in het 
functioneren van de gemeente, bestuurlijk en in de organisatie. Iedereen spant zich in om de Corona-
crisismaatregelen zo goed mogelijk te faciliteren. Een onverwachte, grote extra opdracht voor onze 
organisatie.  
Tegelijk houden we zoveel mogelijk ballen in de lucht. Zodat plannen en ambities voortgang houden. En 
ter voorbereiding op het economisch en maatschappelijk herstel, zodra Corona enigszins onder controle 
lijkt te komen.  
De betrokkenheid is groot, de belasting ook. Wij vragen uw begrip en medewerking, ook in het politieke 
proces, om dit met elkaar vol te kunnen houden. 

VVD 
"Er moeten dan ook meer betaalbare woningen komen en de concrete vraag is hoeveel 
betaalbare woningen komen er de komende jaren extra bij." 

Reactie: 
Zoals in de woonvisie aangegeven willen we de komende jaren 500 woningen per jaar realiseren. Dit 
betreft zowel koop als huur. Op grond van de doelgroepenverordening (30/30/40) betekent dat 150 
betaalbare woningen per jaar.  
Met Intermaris worden nieuwe prestatieafspraken gemaakt. Per saldo gaat het in de periode van 2021 
tot 2030 om een toename van ± 525 sociale huurwoningen en ± 45 middeldure huurwoningen. 
Voor de periode tot 2025 staat een netto toename van 430 huurwoningen gepland, waarvan 69 vrije 
sector huurwoningen. Daarnaast worden ook door andere woningcorporaties sociale huurwoningen 
gerealiseerd. Voor de categorie goedkope koopwoningen gaat het om ongeveer 90 woningen per jaar. 

Stimuleren economie 
"De leegstandsverordening is vooral een aanvullende mogelijkheid als eigenaren niets laten 
horen. We zullen op dit punt dan ook met een raadsinstrument komen." 

Reactie: 
Er wordt nu de laatste hand gelegd aan het eindconcept van de lokale detailhandelsnota, inclusief 
actieprogramma. Planning is dat deze nota in het eerste kwartaal 2021 voor behandeling en 
besluitvorming aan de rand aangeboden wordt.  
Het gaat om een veelvoud van activiteiten die in samenwerking met de belanghebbenden, zoals in ieder 
geval de ondernemers, maar ook de pandeigenaren opgepakt en uitgevoerd moeten worden. Eén van 
de instrumenten om het gewenste doel te kunnen bereiken is een leegstandsverordening. Dat heeft het 
karakter van uiterste middel.  
Het is nu te vroeg om daartoe te besluiten. Een besluit daarover kan het beste in het kader van de 
behandeling van de detailhandelsnota genomen worden. 

Vergroten veiligheid 
"De agressie neemt ook toe richting onze buitengewone opsporingsambtenaren (Boa’s). De VVD 
is dan ook blij dat boa's vanaf 1 januari 2021 bij wijze van proef een wapenstok gaan dragen. Er 
hebben zich 22 gemeenten ingeschreven voor de pilot w.o. de gemeente Hoorn. Wij zijn benieuwd 
of wij ook tot de geselecteerde gemeente behoren?" 

Reactie: 
Wij hebben ons aangemeld voor de pilot Wapenstok, er zijn inmiddels 11 gemeenten geselecteerd, maar 
het is nog niet bekend welke gemeenten geselecteerd zijn. We hopen in november meer te horen van 
het ministerie. 

GroenLinks 
Geen specifieke vragen gesteld. 
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CDA 
Geen specifieke vragen. Wel over ICT. Zie achteraan deze brief. 

Fractie Tonnaer 
"Graag horen wij van het college een bespiegeling over de toekomst van de jeugdzorg en de 
groeiende tekorten daarin." 

Reactie: 
Door de raad zijn beheersmaatregelen vastgesteld. In de voorliggende begroting worden aanvullende 
voorstellen gedaan om de uitgaven op het sociaal domein te beheersen. De raad is betrokken bij de 
voortgang van de maatregelen via de procesgroep. Daarnaast ontvangt de raad binnenkort een 
raadsbrief over de beheersmaatregelen en vindt in januari een informatieve raadssessie over dit 
onderwerp plaats. 
 

"Onze fractie stelt daarom voor alle medewerkers in de gezondheidszorg, zorg, jongerenwerkers, 
politie en Boa’s een hart onder de riem te steken door ze een attentie of kleinigheid te geven 
namens de gemeente Hoorn. Wij laten het aan het college over die attentie te bedenken. Zelf 
denken wij aan bijvoorbeeld een banketstaaf, Hoornse Broeder, speculaas of bonbons. Het 
spreekt voor zich dat deze attenties bij Hoornse winkeliers worden ingekocht. Verder nog een tip: 
geef deze attenties buiten het zicht van fotografen. We horen graag of het college onze suggestie 
voor een attentie wil overnemen." 

Reactie: 
De mensen die vooraan staan bij het bestrijden van de coronacrisis en werken in de frontlinie, verdienen 
onze waardering en steun. Wij nemen uw suggestie deze medewerkers een hart onder de riem te steken 
graag over. Als college kijken wij wat een passende attentie is. 
 

"Onze fractie heeft diverse keren gevraagd om hygiënepalen in de stad en in bijvoorbeeld 
winkelcentra, bij pinautomaten en parkeergarages te plaatsen. Wij vertrouwen erop dat de 
gevraagde hygiënepalen van Alkmaarse makelij en hufterproof alsnog gekocht en geplaatst 
worden." 

Reactie: 
Dank voor uw suggestie. Wij hebben naar aanleiding van uw eerdere vraag extra hygiënepalen besteld 
om in te zetten op verschillende plekken in met name winkelcentra. De verwachting is dat deze over één 
à twee weken zijn geplaatst. Over de plaatsing en het beheer van de palen hebben wij overleg met de 
plaatselijke ondernemers. 
 

"Het college moet er rekening mee houden dat in de Nieuwe Steen de komende jaren niet wordt 
gebouwd en dat dit allesbehalve een prestatie is. Deze waarschuwing geldt ook voor bouwplannen 
als Rozenbuurt, De Vrijheid, Egelbanden en anderen. Beseft het college dat bouwplannen die niet 
passen in de omgeving van buurt en wijk niet gerealiseerd worden? Wij geven 
projectontwikkelaars en het college het advies om plannen te ontwikkelen met minder woningen, 
lagere hoogbouw en meer kwaliteit. Bouwplannen die bescheidener zijn vergroten de kans op 
realisering." 

Reactie: 
Het college herkent zich niet in uw schets. Onze stad heeft een flinke woningbouwopgave. Uw raad heeft 
deze vertaald in een aantal kaders, zoals recent nog de Woonvisie. Eén van de belangrijkste factoren 
voor voortgang in de realisatie is snelle en hiermee consistente besluitvorming op plannen, die binnen 
deze kaders worden ontwikkeld. Uiteraard worden de plannen met participatie van de omgeving 
vormgegeven.  
 

"Als het aan ons ligt wordt er niet gewacht op de alles oplossende nieuwbouw van woningen in het 
centrumgebied, maar wordt er kordaat opgetreden tegen alle geweld en overlast zodat er voor 
eens en altijd een einde aan komt. Burgemeester, politie en handhavers kunnen op onze steun 
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rekenen. Wij willen van de burgemeester weten welke middelen en financiële steun hij hiervoor 
nodig heeft." 

Reactie: 
Zie onze reactie bij het amendement Boa’s. 
Komt verder aan de orde bij de raadsbehandeling van het Uitvoeringsprogramma Kansen voor de 
Kersenboogerd. 

PvdA 
"Graag horen wij van dit college hoe u de vooruitgeschoven financiële problemen gaat oplossen 
en wanneer." 

Reactie: 
Er ligt een begroting voor u die meerjarig sluitend is met een uitgebreid dekkingsplan en daarin 
opgenomen maatregelen om uitgaven te reduceren dan wel inkomsten te verhogen. Dat is de wijze 
waarop wij de financiële problemen samen met uw raad gaan oplossen. En dat proces is al in gang 
gezet. 
 
Dat neemt niet weg dat er ook ontwikkelingen zijn waarbij de invloed van de gemeente beperkt is. De 
financiële problemen in Hoorn staan niet op zich. De kranten en vakbladen staan vol van verhalen van 
gemeenten die financiële problemen hebben. De gemeenteraad van Stadskanaal wil zelfs de sleutel van 
de gemeente symbolisch aan de provincie geven: zij willen niet alles kapot bezuinigen. Ook onze 
provincie heeft in een brandbrief aan het Rijk laten weten dat zij grote zorgen hebben over de financiële 
problemen bij de gemeenten. En dat door die financiële problemen belangrijke voorzieningen in die 
gemeenten dreigen te verdwijnen.  
Een oplossing is er simpelweg niet direct. De financiële problemen worden voor een groot gedeelte 
veroorzaakt door het sociaal domein. Daarvan weten we allemaal dat het bedrag te laag is dat het rijk 
daarvoor beschikbaar heeft gesteld. Bovendien wordt dat bedrag nog verkeerd verdeeld ook, zo wijzen 
meerdere onafhankelijke onderzoeken uit.  
Binnenkort verwacht het rijk nieuwe verdeelmodellen te presenteren. Daar mogen de gemeenten dan 
nog hun oordeel over vellen, maar wat uit het 'grotere plaatje' nu al blijkt, is dat de modellen beter 
aansluiten bij de kostenpatronen van de gemeenten. Een voorzichtige conclusie is dan dat het geld beter 
verdeeld wordt. Wellicht wordt een deel van ons tekort dan al opgelost. Maar wanneer de nieuwe 
verdeelmodellen worden gepresenteerd, is nu niet duidelijk. Wel is de planning erop gericht om die 
modellen in 2022 in te voeren. Bij de meicirculaire (of wellicht eerder in een aparte maartcirculaire) weten 
we meer. 
Blijft staan dat er dan nog te kort geld wordt verdeeld. Wij maken ons hard, via de VNG maar ook via 
onze actieve deelname aan de bijeenkomsten van de G40, om daar verandering in aan te brengen. Of 
het Rijk bereid is om aan die knop (meer geld) te draaien, is onduidelijk. 
Om op uw vraag terug te komen: wij nodigen u van harte uit om mee te denken aan oplossingen voor 
onze financiële problemen. En helaas is het heel lastig een tijdstip aan te geven voor het moment dat 
onze financiële problemen zijn opgelost. Wij doen natuurlijk onze best om die problemen zo snel 
mogelijk op te lossen, maar zijn voor een deel ook afhankelijk van anderen. 

D66 
"Zou de wethouder willen vragen het aanvragen van dit budget [innovatiebudget voor de zorg] te 
versimpelen en het innovatiebudget niet te ‘sluiten’ bij een bepaald bedrag maar gewoon open te 
houden. Het zou jammer zijn als een goed idee wat ons in de toekomst veel geld zou besparen 
net voor de finish sneuvelt." 

Reactie:  
Er is al een paar jaar geen sprake meer dat innovatiesubsidies kunnen worden aangevraagd. Het 
beschikbare budget is beschikbaar voor innovaties die met zorgaanbieders worden afgestemd, zoals 
praktijkondersteuners huisartsen (POH-ers), e.d..  
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“Hoorn is dit jaar gestart met de participatie coach, uit de berichten vanuit het college blijkt dat dit 
goed werkt. Onze zorg ligt bij de begeleiding van deze zorgklanten die de gemeente nu heeft 
overgenomen van WerkSaam. D66 vreest dat als wij hier tekort schieten dat we zullen zien dat er 
op ander vlakken kosten gaan stijgen. Het is daarom erg belangrijk om dit geld goed in te zetten 
binnen deze doelgroep. We vragen de wethouder hier goed op te blijven letten zodat er in de 
toekomst geen mensen buiten de boot vallen.” 

Reactie: 
Net als u vinden wij het heel belangrijk dat zorgklanten mee kunnen blijven doen, zich kunnen 
ontwikkelen en niet buiten de boot vallen. De persoonlijke en intensieve aanpak van de participatiecoach 
helpt hierbij. En zorgt dat zorgklanten de juiste vorm van hulp en ondersteuning en/of het juiste traject 
aangeboden kunnen krijgen. Wij willen vanuit de Couleur Locale daarom blijven inzetten op deze 
aanpak. 

Hoornse Onafhankelijke Partij (HOP) 
"Een maatregel die niets hoeft te kosten en hier zeker aan bijdraagt is een onmiddellijke stop op 
het toestaan van bijna ongelimiteerde kamertjesverhuur in onze woonwijken door het college. 
Deze maatregel die bij collegebesluit, zonder invloed van de raad en zonder de raad zelfs maar op 
normale wijze te informeren, werd ingevoerd, moet wat ons betreft zonder verder getreuzel en 
onnodig onderzoek met onmiddellijke ingang worden teruggedraaid." 

Reactie: 
Komt aan de orde bij de raadsbehandeling van de Huisvestingsverordening (en handhaving). 
 

"Daarnaast roepen we het college op om zo snel mogelijk met de regio in overleg te gaan voor 
een menswaardige en ruimere huisvestingsmogelijkheden voor tijdelijke arbeidsmigranten zodat 
deze niet zijn overgeleverd aan de huidige dure en ongewenste kamertjes en matrassenverhuur." 

Reactie: 
Het regionale proces loopt. 

VOCHoorn 
"Wij zijn eigenlijk wel benieuwd naar een van de aanbevelingen uit het rapport Bartels dat luidt: 
introduceer maatwerkvoorlichting bij uitstroom naar werk, zodat op individueel niveau aangetoond 
wordt in hoeverre werken loont." 
Vraag: Hoe staat het hiermee wethouder? 

Reactie: 
Op 31 januari 2020 heeft het college de raad een brief gestuurd waarbij het onderzoeksrapport naar 
(verborgen) armoede in Hoorn werd aangeboden. In de brief staat dat Bureau Bartels in het rapport 
aanbevelingen geeft, die op korte en op lange termijn zijn door te voeren. Daarbij worden in de brief zes 
aanbevelingen genoemd die op basis van het huidige beleid en veelal binnen bestaande budgetten al uit 
te voeren zijn. Het college spant zich in om die zes aanbevelingen nog dit jaar (verder) door te voeren in 
de werkwijze(n). 
 
De aanbeveling ‘introduceer maatwerkvoorlichting bij uitstroom naar werk, zodat op individueel niveau 
wordt aangetoond in hoeverre werken loont’ maakt geen onderdeel uit van de zes korte termijn 
aanbevelingen. Deze en de overige aanbevelingen worden meegenomen in de ontwikkeling van de 
Beleidsvisie Rondkomen. 

Sociaal Hoorn 
"Sociaal Hoorn maakt zich steeds meer zorgen over de Jeugdzorg. De tekorten lopen meer en 
meer op. De miljoenen moeten gevonden worden binnen de Hoornse financiën. Naast de 
oplopende tekorten zagen we onlangs in de krant en via LinkedIn een brief van werkers binnen de 
jeugdzorg. Zij geven onder andere aan dat het resultaatgericht werken onnodig lange wachtlijsten 
veroorzaakt voordat een kind een behandeling kan krijgen, er onderbenutting van de 
behandelcapaciteit is en dat het een forse administratieve last met zich meebrengt. Sociaal Hoorn 
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vindt dit zorgelijke signalen en is blij dat de gemeente met de aanbieders in gesprek gaat. De 
petitie is door veel werkers in de zorg ondertekend. Het geluid wordt door meerdere werkers 
erkend. Sociaal Hoorn vraagt aan de wethouder dan ook of deze signalen worden betrokken bij de 
kwartaalgesprekken met de gecontracteerde zorgverleners en om hier een terugkoppeling van te 
geven bij de evaluatie in december." 

Reactie: 
Met name met de grote zorgaanbieders vinden periodieke gesprekken plaats over de nieuwe 
financieringsvorm van resultaat-gestuurd werken (RGW), de arrangementen en de oplopende tekorten 
en hoe deze te beheersen. In die gesprekken worden werkafspraken gemaakt over de overgang van de 
oude naar de nieuwe werkwijze. Uw raad heeft vorig jaar beheersmaatregelen vastgesteld om greep te 
krijgen op de oplopende tekorten bij jeugdzorg en WMO. 
Begin januari wordt een informatieve sessie met de raad gepland over de stand van zaken van het 
RGW. Hieraan voorafgaand ontvangt de raad een brief over de stand van zaken van de 
beheersmaatregelen en het RGW. 
 

"Sociaal Hoorn vraagt aan de andere fracties of er voldoende steun is om deze regeling te 
evalueren en eventueel tot een andere verdeelsleutel te komen. Onlangs zijn wij geschrokken van 
het aantal sociale huurwoningen binnen de Poort van Hoorn. Daar zouden 90-100 sociale 
huurwoningen komen inclusief de vervanging van de Zuiderkruisstraatflat (ca. 40 sociale 
huurwoningen).  
Is college het met ons eens dat hier te weinig sociale huurwoningen worden gebouwd? Waarom 
wel/niet?" 

Reactie: 
Er is in Hoorn een groot tekort aan betaalbare koopwoningen voor o.a. jongeren, starters en studenten. 
Het stationsgebied en Pelmolenpad/Prisma lenen zich bij uitstek om een bijdrage te leveren aan het 
terugdringen van dit tekort. In de 30% “goedkope woningen” uit de Doelgroepenverordening is het 
aandeel goedkope koop in dit gebied daarom wat groter.  
In de rest van de Poort van Hoorn (Dampten/Berkhouterweg) zijn ontwikkelingen in aantocht, die een 
verdere bijdrage leveren aan het aandeel (sociale) huur. Het college is zich bewust van het belang van 
voldoende beschikbare sociale huurwoningen, zowel in de Poort van Hoorn, als in de gehele stad. Wij 
zullen dat belang goed bewaken en invullen. 
 

"Tevens zouden we een onderzoek willen starten naar (tijdelijke) verlichting op de velden van 
honkbalvereniging Urbanus. We overwegen hier voor de tweede termijn aparte amendementen 
voor te maken." 

Reactie: 
In nauwe samenspraak met honkbalverenging Urbanus loopt er momenteel al een onderzoek naar de 
mogelijkheid voor (tijdelijke) verlichting op de velden van honkbalverenging Urbanus. Dat onderzoek is 
bedoeld om zicht te krijgen op de mogelijkheid tot tijdelijke verlichting alsmede de initiële opgave van de 
kosten die gemoeid zijn met een eventuele realisatie van de tijdelijke verlichting.  

Hoorn Lokaal 
"De verkoop van campers heeft een enorme vlucht genomen blijkt uit cijfers van de 
automobielbranche. Hoorn kan voor camperbezitters een aantrekkelijke verblijfsplek zijn, maar 
dan moeten er wel meer plekken komen. Het terrein van Marina Kaap Hoorn vinden wij een 
uitdagende en geschikte plek. Hoe staat het met de toezegging van het college hieromtrent?" 

Reactie: 
Het college heeft toegezegd mee te willen werken aan initiatieven voor het realiseren van 
camperplaatsen in Hoorn. Wij zijn in gesprek om bij Marina Kaap Hoorn 12 tot 15 plekken te realiseren. 
Hiervoor heeft de eigenaar nog geen aanvraag om een omgevingsvergunning bij de gemeente 
ingediend. 
Het realiseren van camperplaatsen nabij een jachthaven wordt door de gemeente als passende functie 
in het gebied beschouwd, indien ondergeschikt aan de jachthaven. In een jachthaven zijn al bepaalde 
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voorzieningen (o.a. tapwater en afvoer, toiletvoorzieningen en afvalvoorzieningen) aanwezig waar ook 
campers gebruik van kunnen maken. In de Grashaven is ook ruimte gemaakt voor een aantal 
camperplaatsen. Verder is aan de WSV (Watersportvereniging) een omgevingsvergunning verleend voor 
een aantal camperplaatsen. 
 

"Te vaak is er sprake van parkeerders zonder vergunning in de vergunning gebieden. Kan het 
college garanderen dat handhaving gedurende het heel jaar met regelmaat plaatsvindt. Welke 
afspraken zijn hierover gemaakt?" 

Reactie: 
Wij controleren regelmatig op foutgeparkeerde auto’s. Echter tijdens de corona zijn de prioriteiten 
verschoven. De toezichthouders zijn erg druk met de naleving op de maatregelen uit de 
Noodverordening waardoor de andere prioriteiten uit ons Handhavingsuitvoeringsprogramma in mindere 
mate worden uitgevoerd. Dit wordt uiteraard zo snel als kan weer hervat.  
 

"Hoorn Lokaal zou graag zien dat de website eens met ‘andere ogen’ wordt beoordeeld. Is deze 
wel gebruiksvriendelijk, zijn de routes en formulieren logisch en eenduidig, is de taal uniform en 
goed leesbaar voor al onze inwoners?" 

Reactie: 
De gebruiksvriendelijkheid en leesbaarheid van onze dienstverleningswebsite wordt voortdurend 
gemonitord en verbeterd op basis van directe feedback van onze inwoners. Onze inwoners en 
ondernemers waarderen de digitale producten en diensten met een 7,6. We gebruiken daarbij ook 
externe expertise op het gebied van websites.  
Onze website wordt nu al vanuit verschillende invalshoeken bekeken en uw suggestie om de website 
eens ‘met andere ogen’ te laten beoordelen nemen we daarin graag mee. Het verbeteren van de website 
is immers nooit klaar.  
 

"Steeds meer inwoners in alle delen van onze gemeente ervaren overlast en criminaliteit. We zien 
politie nauwelijks meer op straat, dat is echt een ongekend slechte ontwikkeling. Steeds meer 
komt op het bordje van handhaving te liggen, maar die is er niet altijd voor toegerust. Dat zelfs de 
wijkagent niet meer een gegeven is, vindt Hoorn Lokaal onacceptabel. Vraag aan de 
portefeuillehouder is dan ook wel signaal hij hierover heeft en gaat afgeven aan politiek Den 
Haag." 

Reactie: 
De uitdagingen bij de politie en handhaving zijn ons bekend. Deze worden op alle niveaus bespreekbaar 
gemaakt.  

De Realistische Partij 
Geen specifieke vraag gesteld. 

Christen Unie 
" Kunt u ons dan ook aangeven wat het stappenplan is naar deze kostendekkendheid en kunt u de 
toezegging doen dat de kostendekkendheid volgend jaar tijdens de begroting hoger is?" 

Reactie: 
In december bespreekt de raad de notitie kostendekkendheid leges en tarieven 2021. Uit deze notitie 
blijkt dat het percentage stijgt tot 93,47%, mits gekozen wordt voor een aantal maatregelen (verhoging 
van leges en tarieven). 
 

"Daarnaast zien we dat ook onder jongeren de eenzaamheid en zingeving ontbreekt nu het 
sociaal contact in uitgaansleven en binnen sporten wordt beperkt. Binnenkort zal het gesprek met 
jongeren plaatsvinden en is het college bereidt om de signalen die uit deze gesprekken komen 
mee te nemen in beleid om verdere psychische problemen naar de toekomst te voorkomen?" 

Reactie: 
Alle goede suggesties uit de gesprekken worden meegenomen. 
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"Onze vraag aan de wethouder is in hoeverre de opvang van dak en thuislozen in Hoorn voldoet 
aan deze nieuwe richtlijn en is er voldoende budget om aan deze richtlijn te voldoen en iedereen 
die van deze opvang noodgedwongen gebruik moet maken ook daadwerkelijk te helpen in de 
komende periode? Is er onderzocht of er gedurende deze periode ook mogelijkheden zijn in hotels 
of andere tijdelijke opvang indien de aantallen dak en thuislozen mochten toenemen?" 

Reactie: 
De opvangvoorziening is aangepast aan de richtlijnen. Het betekent wel dat het aantal plekken daardoor 
afneemt (1,5 meter maatregel). Op dit moment is er voldoende capaciteit, bij onvoorziene toename wordt 
gebruik gemaakt van alternatieven zoals hotelkamers. 

Fractie Danny Verdonk 
"Verhoog de OZB met 20% en de afvalstoffenheffing met 5,2%. Deze verhogingen kosten de 
inwoners van Hoorn gemiddeld ongeveer € 5,- per maand en hierbij dragen veelal de sterkste 
schouders de zwaarste lasten. Opbrengst € 2.326.000. Hoe staat het college hier tegenover?" 

Reactie: 
Het college heeft bewust gekozen om de lasten voor onze inwoners en bedrijven niet te verzwaren via 
een verhoging van de OZB-tarieven of de afvalstoffenheffing. Wij vinden het onjuist om onze tekorten af 
te wentelen op onze inwoners. Dat vinden wij een verkeerd signaal, zeker in deze tijd met een 
coronacrisis die ook op de economie zijn weerslag heeft. 
 

"Bekijk kritisch alle subsidieontvangers en probeer op alle subsidies gezamenlijk 5 tot 10% te 
bezuinigen. Stop om subsidies jaarlijks toe te kennen ‘omdat we het altijd zo doen’ en vraag wat 
de instellingen zelf kunnen doen. Opbrengst: € 800.000 - € 1.600.000. Kan het college ze hierin 
vinden?" 

Reactie:  
Het college heeft niet gekozen voor een bezuinigingsronde op de subsidies met een vooraf ingeboekte 
opbrengst. Veel instellingen voorzien juist in belangrijke voorzieningen voor inwoners in deze corona tijd 
of zien hun begroting onder druk komen te staan, zoals de sportverenigingen. Wel worden met name de 
grote subsidierelaties de komende tijd tegen het licht gehouden. 
 

"Draai de kosten voor het programma’s duurzaamheid terug met 10 tot 20% en zet volledig in op 
circulair en duurzaam inkopen waarbij ‘niet inkopen’ en ‘minder inkopen’ quick wins zijn vanwege 
de lagere lasten op inkoop en de verminderde belasting voor het milieu. Dus direct winst aan twee 
kanten. Is dit een werkbare oplossing?" 

Reactie: 
Het college kiest niet voor het terugdraaien van de financiën voor het programma Duurzame stad. De 
middelen zijn binnen het programma bestemd. Voor het onderdeel Circulaire Economie is focus en 
ambitie in diverse ateliersessies met de raad besproken. Binnenkort wordt de richting/te volgen koers 
aan de raad voorgelegd. Op basis daarvan wordt een uitvoeringsprogramma Circulaire Economie 
opgesteld. Besluitvorming hierover is gepland in 2021. Daar willen we nu niet op vooruitlopen.  
 

"Kijk kritisch naar alle gemeenschappelijke regeling. Ga niet wachten op vervaldata van regelingen 
en het laisser-faire beleid van deze instituten waar wij jaarlijks miljoenen aan afdragen en waarvan 
directieleden zeer ruime salarissen verdienen. Hou ze tegen het licht en snij aan de kant waar dat 
kan, niet op uitvoering, niet op de mensen die keihard werken om inwoners te ondersteunen, maar 
bij de mensen die het dure beleid in stand houden. Hoe staat het met deze regelingen en 
mogelijke besparingen hierop?" 

Reactie: 
Wij herkennen ons niet in uw beeld over de gemeenschappelijke regelingen.  
Een korting op een GR is wat het college betreft bespreekbaar, daarom staat deze maatregel in het 
dekkingsplan. Daarbij zijn wel kanttekeningen te plaatsen.  
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De ene GR is 'rijker' dan de andere. Daarbij zijn de werkzaamheden tussen de GR-en divers. Bovendien 
zijn die werkzaamheden wettelijk bepaald, een opdracht tot bezuinigen moet vaak in de organisatie zelf 
gevonden worden. En de afgelopen periode zijn de meeste GR-en al efficiënter en effectiever ingericht.  
Wel is het altijd goed om bij de zienswijze kritisch te zijn op de financiële documenten die in het voorjaar 
aan de gemeenteraad worden voorgelegd. Een korting kan pas bij meerderheid van deelnemers 
(gemeenten) worden doorgevoerd. Binnen de regio (Westfriesland en Noord-Holland Noord) moeten alle 
gemeenten dan op één lijn gebracht worden. 

Fractie Koekkoek 
Geen specifieke vraag gesteld. 
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Amendement A. Bewaakte fietsenstalling binnenstad 
 
Indiener(s)  

D66, VOCHoorn 
 
Tekst van het amendement 

 
Constaterende dat: 

 In de nabije omgeving van het Kerkplein/Roode Steen er grote behoefte is aan een bewaakte 
fietsenstalling; 

 (Het merendeel van de) politieke partijen in Hoorn de realisatie van een bewaakte fietsenstalling 
in de binnenstad in hun verkiezingsprogramma hebben opgenomen; 

 In de Fietsnota wordt gesproken over een bewaakte fietsenstalling in de binnenstad; 
 In de (meerjaren) begroting geen geld wordt vrijgemaakt voor de totstandkoming van een 

bewaakte fietsenstalling in de binnenstad; 
 Het wenselijk is dat bezoekers aan de rand van de historische binnenstad parkeren; 
 Het havengebied (Korenmarkt, Oude doelenkade, Bierkade, Nieuwendam) behoort tot de 

historische binnenstad; 
 In het havengebied een lager parkeertarief geld dan in het centrum; 

 
Overwegende dat; 

 De Raad het belangrijk vindt dat een bewaakte fietsenstalling bijdraagt tot een veilige openbare 
ruimte; 

 Er vanuit verkeersoogpunt behoefte is aan duidelijkheid waar fietsen gestald kunnen worden; 
 In de openbare ruimte in de omgeving van het Kerkplein/Roode Steen ruimte gevonden moet 

kunnen worden die voldoet aan deze voorwaarden; 
 Het gelijk trekken van het parkeertarief in de binnenstad inclusief de haven de bezoekers verleidt 

om aan de rand van de stad te parkeren waar het tarief beduidend lager is; 
 
Besluit de Raad om: 

1. Een budget van 50.000 euro in de begroting 2021 vanaf het jaar 2022 en verder te verwerken 
voor de kapitaallasten van een te realiseren fietsparkeerfaciliteit in de binnenstad en 

2. Dit bedrag te dekken door de verwachte opbrengst van een verhoging van de parkeertarieven in 
de haven (Korenmarkt, Oude Doelenkade, Bierkade, Nieuwendam) tot het niveau van het 
centrum. 

 
Reactie van het college 

Er resteert in de middelen voor de Fietsnota nog een bedrag van structureel circa 25.000 euro, dat voor 
een gebouwde/inpandige fietsenstalling in de binnenstad aangewend kan worden. Dat is echter naar 
verwachting niet voldoende voor de benodigde investering en exploitatiekosten. De aanvulling met het 
hier genoemde bedrag draagt bij aan de financiële haalbaarheid. 
 
Het is juist dat de parkeertarieven in de haven lager liggen dan in het centrum. Het gelijk trekken van 
deze tarieven levert volgens gangbare prognoses voldoende dekking voor het hier genoemde bedrag. 
 
Het college ondersteunt dit amendement. 
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Amendement B. IKEC en beleidsregel m.b.t. projecten 
 
Indiener(s)  

VVD, Fractie Tonnaer, CDA, De Realistische Partij 
 
Tekst van het amendement 

 
Constaterende dat: 

 De besturen van het speciaal basisonderwijs samen met hun kernpartners, Kinderopvang en 
zorgpartner een visie geschreven om daarbij door te ontwikkelen naar een Integraal Kind en 
Expertise Centrum; 

 HSV Sport heeft aangegeven dat de huidige sport locatie en voorzieningen niet meer voldoen; 
 Wij synergievoordelen zien om het IKEC te koppelen aan de noodzakelijke ontwikkeling bij de 

HSV Sport. 
 Woningbouw op de locatie van de hockeyvelden kan bijdragen bij de realisatie van een 

multifunctioneel gebouw voor zowel voor een IKEC als HSV Sport;  
 Er meer mogelijkheden moeten komen om projecten die op termijn winst opbrengen, in te zetten 

voor de haalbaarheid en realisatie van andere projecten of investeringen -alles in 
overeenstemming met de regels vanuit de BBV en de Nota Grondbeleid. 

 
Besluit de Raad om: 

1. IKEC-HSV Sport 
Opnemen in de begroting dat er een IKEC gerealiseerd gaat worden in Risdam-Noord. Dat zo 
snel mogelijk aan de slag moet worden gegaan met beide projecten. Dat de raad het college 
hierin alle ruimte geeft, en beschikbare capaciteit, om ervoor te zorgen dat eind 2022 / begin 
2023 het IKEC gerealiseerd kan worden in Risdam-Noord. 

2. Om voor de uitvoering van de benodigde acties onder beslispunt 1. een budget ter beschikking 
te stellen van 80.000 euro, oplopend tot maximaal 120.000 euro, te dekken uit het budget 
incidenteel onvoorzien. 

3. Dat verder de algemene (beleids)regel wordt losgelaten dat investeringen van het ene project 
niet standaard kunnen worden ingebracht ten gunste van een ander project. Dat hiervoor een 
nieuwe beleidsregel wordt ingesteld door het college die zorgt dat eventuele gerealiseerde 
opbrengsten van projecten -waar nodig via de algemene dienst- ten gunste kunnen worden 
gebracht aan de realisatie van andere grote projecten die goed zijn voor de stad Hoorn. 

 
Reactie van het college 

 
IKEC-HSV Sport 
In de BOT-sessie van afgelopen 6 oktober zijn verschillende opties betreffende locatiekeuze voor het 
IKEC in hoofdlijn gepresenteerd. Deze zijn nog onvoldoende uitgewerkt om van de verschillende 
scenario’s de consequenties volledig te kunnen overzien. Nu reeds een uitspraak doen, zou dan ook 
voorbarig en daarmee onwenselijk zijn. Het gaat hier immers om grote belangen, zowel van 
omwonenden als van kwetsbare kinderen en de professionals die met hen werken. Zijn verdienen het, 
aldus het college, dat dit besluit zorgvuldig en weloverwogen wordt genomen. 
  
Het college adviseert dan ook met klem om de opties in een ordentelijk raadsvoorstel te laten uitwerken 
op financiële haalbaarheid, ruimtelijke en inhoudelijke consequenties, en planning, alvorens hierover een 
uitspraak te doen. Wij zijn nog niet helemaal klaar met de verschillende onderzoeken, maar verkeren in 
een afrondende fase. De uitkomsten worden verwerkt in een raadsvoorstel dat ter besluitvorming aan de 
gemeenteraad zal worden voorgelegd in Q1 2021. Daarin kan de raad elke richting kiezen die zij wenst, 
op basis van alle feiten, cijfers en gegevens. 
  
Aangaande het derde aandachtpunt, t.a.v. aanpassing van de algemene (beleids)regel, het volgende: 
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Wij begrijpen uw punt. Het is echter binnen de huidige financiële kaders al mogelijk om opbrengsten van 
een project te reserveren (bijvoorbeeld door een storting in een reserve) en daar dan de kosten van een 
ander project uit te betalen (een onttrekking aan een reserve). Dit moeten dan wel twee aparte 
beslispunten van de gemeenteraad zijn.  
Daarnaast moet de opbrengst wel eerst gerealiseerd zijn. De opbrengsten van het ene project kunnen 
niet op voorhand ingecalculeerd worden voor een ander project. Er zijn immers pas opbrengsten op het 
moment van realisatie. Er hoeft dus in principe geen nieuwe beleidsregel te worden ingesteld om dit 
mogelijk te maken. Mocht u hierover toch een expliciete uitspraak willen doen, dan zou het college u in 
overweging willen geven daar een aparte motie voor te maken. 
 
Het college ontraadt dit amendement. 
 
  



 

  13/37 

Amendement C. Begroting 2021 en verder 
 
Indiener(s)  

VVD, Fractie Tonnaer, CDA, De Realistische Partij 
 
Tekst van het amendement 

 
Constaterende dat: 

 De gemeente Hoorn, net als vele andere gemeenten, in financieel lastige tijden bivakkeert;  
 De uitgangspunten van het college m.b.t. de begroting en de dekkingsvoorstellen grotendeels 

worden ondersteund; 
 Een aantal van de gekozen richtingen in de begroting 2021 om te bezuinigen, de raad wel wenst 

te wijzigingen, zoals hieronder verder wordt toegelicht;  
 De afgelopen jaren onvoldoende is geïnvesteerd in de eigen organisatie en het opwaarderen 

van het loonfunctiegebouw met o.a. als gevolg dat er veel gebruik gemaakt wordt van externe 
inhuur; 

 Door de verhoogde druk op de zorgsector en het verenigingsleven het niet wenselijk is om op 
deze groepen extra te gaan bezuinigen; 

 Wij de komende jaren flink moeten gaan investeren in een nieuwe toegangsweg voor de 
binnenstad, de bereikbaarheid van onze stad als geheel alsmede adequate ondergrondse 
parkeervoorzieningen in de Poort van Hoorn; 

 Dat we in 2021 willen starten met een aantal grote projecten, zoals renovatie van het huidige 
stadhuis en van het Westfries museum; 

 De veiligheid op straat veel aandacht vraagt; 
 Wij innovatieve maatregelen rondom de veiligheid van de kwetsbare verkeersdeelnemers willen 

stimuleren; 
 Er geen budget was opgenomen voor de realisatie van het wijkpark Bangert Oosterpolder. 

 
Verder constaterende dat; 
deze bovenstaande voorstellen gedekt kunnen worden door te kijken naar een aantal slimme 
ombuigingsvoorstellen, zoals: 

 Verlagen van het aantal ingehuurde (dure) externe werknemers; 
 Efficiënter werken en meer samenwerking tussen wijklabs en wijkcentra; 
 Harmoniseren van de bijstandsnorm naar 120%. 

 
Besluit de Raad om: 
de onderstaande mutaties in de begroting 2021 en meerjarig te verwerken (toelichting onder de tabel): 
 

  2021 2022 2023 2024 

Baten      

1 Integreren Wijklabs en Wijkcentra -200 -200 -200 -200 

2 Minder externen  -1.000 -1.250 -1.500 -1.500 

3 Bijstandsnorm maximaliseren 120% -100 -100 -100 -100 

 Sub Totaal -1.300 -1.550 -1.800 -1.800 

      

Lasten      

 Terugdraaien ombuigingsvoorstellen     

4 Grote (sport) evenementen  50 50 50 

4 Verhoging huur sportvelden  40 40 40 
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  2021 2022 2023 2024 

4 Mantelzorg  136 136 136 

      

 En de volgende onderwerpen in de begroting 
te verwerken 

    

5 Opwaarderen loonfunctiegebouw (niet ST leden) 500 500 500 500 

6 Maximaliseren ondergrondse parkeerplekken 
Poort van Hoorn 

  500 500 

7 Opstellen uitvoeringsplan op basis van 
mobiliteitsvisie 

 100   

8 Uitwerken maatregelen mobiliteitsvisie incl. 
nieuwe toegangsweg  

  450 450 

9 Versnellen start renovatie stadhuis  40    

10 Start verbouwing Westfries Museum 80 40   

11 Extra veiligheidsmaatregelen w.o. Kersenboogerd  100 100 100 100 

12 Vergroten verkeersveiligheid w.o. met innovatieve 
maatregelen 

75 75 75 75 

13 Aanleg wijkpark Bangert Oosterpolder 200 200   

 Sub totaal lasten: 995 1.241 1.851 1.851 

 in het origineel van het amendement staat: 1.145    

 Saldo  305 309 -51 -51 

 
Bedragen in 1.000 euro. 
 
Toelichting bij de voorstellen: 
 

1. Integreren wijklabs en wijkcentra 
Er zijn in de gemeente Hoorn de afgelopen jaren in meerdere wijken “Wijklabs” gerealiseerd. Wij zien 
door het meer integreren van de functies van de Wijklab’s en deze koppelen aan al bestaande 
Wijkcentra voordelen. 
 

2. Minder externen 
De gemeente Hoorn huurt externen in om bepaalde werkzaamheden te verrichten. De indieners vinden 
dat er meer personeel in eigen dienst genomen moet worden. Vandaar dat wij het budget van externe 
inhuur verlagen met € 1 miljoen ingaande per 1 januari 2020 en oplopend naar € 1,5 miljoen per 1 
januari 2022.  
 

3. Bijstandsnorm maximaliseren 120% 
Uit het onderzoeksrapport in opdracht van gemeente Hoorn d.d. 16 januari 2020 van Bureau Bartels 
blijkt dat de bijstandsnorm in Hoorn hoger ligt dan 120%. Wij willen het uitgangspunt hanteren dat we de 
norm van 120% blijven hanteren ingaande 1-1-2021.  
 

4. Terugdraaien ombuigingsvoorstellen 
o Grote sportevenementen 
o Verhoging huur sportvelden 
o Verlaging budget mantelzorg 
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5. Opwaarderen loonfunctiegebouw (niet voor ST leden) 
Wij willen als gemeente Hoorn meer concurrerend zijn op de arbeidsmarkt en meer mensen in eigen 
(vaste) dienst nemen. Er is al een intern traject gestart om te komen tot een nieuw loonfunctiegebouw, 
dit zou met spoed in 2021 moeten worden afgerond.  
 

6. Maximaliseren ondergrondse parkeerplekken Poort van Hoorn 
De komende jaren gaan we flink investeren in de Poort van Hoorn. Aandachtspunt is de infrastructuur in 
het gebied. Doel is om het aantal auto’s dat ondergronds kan parkeren te maximaliseren en de 
parkeergarage aan de noordzijde van het station niet gefaseerd maar in een keer aan te leggen.  
 

7. Opstellen uitvoeringsplan infrastructuur 
Nadat we in 2021 de mobiliteitsvisie hebben ontvangen zal er een concreet uitvoeringsplan moeten 
komen. Hier willen we na het vaststellen als Raad ook gelijk mee aan de slag. Wij geven het college mee 
om dit uitvoeringsplan voor fietsers en automobilisten en voetgangers direct te koppelen aan de visie. 
Hiermee kan tijd en dus ook geld bespaard worden.  
 

8. Uitwerken maatregelen mobiliteitsvisie incl. nieuwe toegangsweg 
Op basis van het mobiliteitsplan zullen er een aantal concrete maatregelen genomen moeten worden om 
de bereikbaarheid van de stad te verbeteren. De Raad wil hier nu al geld voor reserveren om de 
noodzakelijke maatregelen vanuit dit rapport op te kunnen pakken.  
 

9. Versnellen start renovatie stadhuis 
De raad heeft op 15 september 2020 het besluit genomen het stadshuis te gaan renoveren. In het 
raadsbesluit zat ook een planning. Deze planning geeft aan dat: 

o Start voorbereiding 3 april 2021 
o Start bouw 3 april 2022 
o Oplevering 3 april 2023 

Wij vinden het vanwege de Coronacrisis en de verplichting zoveel mogelijk thuis te werken essentieel 
deze planning te vervroegen en de start bouw te stellen op 1 november 2021.   
 

10. Start verbouwing Westfries Museum 
De raad heeft op 30 juni 2020 een amendement aangenomen voor de samenvoeging en vernieuwing 
van het museum met een sobere en doelmatige uitwerking van: herstel fundering en constructie, 
verduurzamen, wegwerken achterstallig onderhoud, samenvoegen pand Roode Steen 15, herinrichting 
tot één tuin en herstel tuinmuur. Wij willen in 2021 beginnen met deze (grootonderhoud) 
werkzaamheden.  
 

11. Extra veiligheidsmaatregelen Wijken w.o. Kersenboogerd 
Wij willen de burgemeester meer financiële ruimte geven om maatregelen te nemen die bijdragen aan 
het vergroten van de veiligheid in onze wijken.  
 

12. Vergroten verkeersveiligheid met innovatieve maatregelen 
Wij geven het college de ruimte om met innovatieve maatregelen, zoals de aanleg van (innovatieve) 
zebrapaden, de verkeersveiligheid te verbeteren. 
 

13. Aanleg wijkpark Bangert Oosterpolder 
Wij willen naast het meer bouwen van woningen nu echt aan de slag met de aanleg en realisatie van het 
wijkpark in de Bangert Oosterpolder. Dit onderwerp heeft topprioriteit in 2021. 
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Reactie van het college 

Inhoudelijke reactie op de aangegeven mogelijke dekking en op de in de Begroting 2021 te verwerken 
onderwerpen. 
 
1. Integreren wijklabs en wijkcentra 

Tekst amendement:  
Er zijn in de gemeente Hoorn de afgelopen jaren in meerdere wijken “Wijklabs” gerealiseerd. Wij 
zien door het meer integreren van de functies van de Wijklab’s en deze koppelen aan al 
bestaande Wijkcentra voordelen. 

Reactie: 
De wijklabs zijn tijdelijk. De kosten bedragen circa 35.000 euro per jaar. Het integreren van de wijklabs 
en de wijkcentra kan daardoor per definitie niet de genoemde baten opleveren. 
 
2. Minder externen.  

Tekst amendement: 
De gemeente Hoorn huurt externen in om bepaalde werkzaamheden te verrichten. De indieners 
vinden dat er meer personeel in eigen dienst genomen moet worden. Vandaar dat wij het budget 
van externe inhuur verlagen met € 1 miljoen ingaande per 1 januari 2020 en oplopend naar € 1,5 
miljoen per 1 januari 2022. 

Reactie: 
Het omzetten van externe inhuur naar eigen personeel kan voor bepaalde werkzaamheden financiële 
ruimte opleveren, omdat externe uurtarieven gemiddeld genomen hoger liggen dan de kosten voor eigen 
personeel. Daarvoor is in het dekkingsplan reeds 300.000 euro opgenomen. Minder inhuren betekent 
echter niet dat er minder capaciteit nodig is. Als we meer personeel in dienst nemen in plaats van in te 
huren, werk uit te besteden of diensten inkopen, dan is ook budget nodig om het eigen personeel te 
betalen. Het is daardoor een illusie om te veronderstellen dat het verlagen van het aantal ingehuurde 
werknemers 1,5 miljoen euro oplevert.  
 
In de wetenschap dat in de afgelopen 10 jaar al 7,5 miljoen euro is omgebogen binnen de 
bedrijfsvoering, heeft een taakstelling van 1,5 miljoen euro onherroepelijk gevolgen voor de kwaliteit van 
de dienstverlening en het realiseren van programma’s en projecten. Verder terugdringen van de 
inhuurbudgetten vraagt in dat geval van de raad dat er inhoudelijke keuzes gemaakt moeten worden 
door activiteiten af te schalen of geheel stop te zetten binnen veel beleidsterreinen. Te denken valt aan 
de volgende beleidsterreinen waar op dit moment sprake is van externe inhuur: Programma’s en 
projecten (denk aan Poort van Hoorn, Venenlaankwartier, Stadsstrand, IKEC), omgevingswet, zorg 
1.Hoorn, kwetsbare inwoners, ruimtelijke ordening.  
 
Geactualiseerd beleidskader 
Externe inhuur en een flexibele schil zijn in een goede bedrijfsvoering noodzakelijk en onvermijdelijk. 
Strategische keuzes om in te huren verschillen per situatie. Vier motieven zijn leidend bij de keuze om in 
te huren: kwaliteit, kwantiteit, kwetsbaarheid en kosten.  
 
Er is recent een beleidskader vastgesteld met o.a. de volgende elementen die het amendement raken: 

 Streefcijfers omvang externe inhuur t.o.v. de loonsom: 2% afname per jaar ten opzichte van 18% 
in 2020 naar 12% in 2023; 

 Maximale termijnen per type inhuur; 
 Geen inhuur op structurele taken (tenzij), er is altijd een kritische overweging (manager) en 

advisering (HR, P&C, Inkoop) over inhuur ten opzichte van inzet vast/tijdelijk eigen personeel. 
 
Met dit beleidskader handelen we in de geest van de eerder door de raad vastgestelde motie over de 
organisatiestrategie, waarbij we altijd streven naar zo min mogelijk externe inhuur. 
 
3. Bijstandsnorm maximaliseren 120% 

Tekst amendement: 
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Uit het onderzoeksrapport in opdracht van gemeente Hoorn d.d. 16 januari 2020 van Bureau 
Bartels blijkt dat de bijstandsnorm in Hoorn hoger ligt dan 120%. Wij willen het uitgangspunt 
hanteren dat we de norm van 120% blijven hanteren ingaande 1-1-2021. 

Reactie: 
Wij begrijpen uw maatregel als volgt: u stelt voor één inkomensgrens te hanteren namelijk: 120% van de 
bijstandsnorm. Dit raakt de Hoornse inkomensondersteuning op 2 manieren: 

1. De hantering van 120% van de bijstandsnorm in plaats van de eigen Hoornse inkomensgrenzen 
en 

2. De hantering van één inkomensgrens, van 120%, binnen de Hoornse inkomensondersteuning 
(waar nu verschillende percentages voor de inkomensondersteuning gelden tot 130% van het 
wettelijk minimumloon). 

 
Deze maatregel leidt niet per definitie tot een besparing van 100.000 euro omdat de Hoornse 
inkomensgrenzen zowel positief als negatief voor de inwoner afwijken. Welk financieel effect dit heeft, is 
nu niet duidelijk. Het heeft in ieder geval effect op de (al kwetsbare) financiële situatie van inwoners en 
brengt hen onzekerheid. Dit zijn inwoners die dit college wil ontzien. 
 
Het college heeft de ambitie om één inkomensgrens van 120% te hanteren. Dit willen wij op een 
gedegen wijze realiseren met doelgerichte toepassing. Dit nemen wij daarom mee in de Beleidsvisie 
Rondkomen die u ter besluitvorming in de raadsvergadering van 24 maart 2021 wordt voorgelegd 
voorzien van een implementatie- en communicatieplan. 
 
5. Opwaarderen loonfunctiegebouw (niet voor ST leden) 

Tekst amendement: 
Wij willen als gemeente Hoorn meer concurrerend zijn op de arbeidsmarkt en meer mensen in 
eigen (vaste) dienst nemen. Er is al een intern traject gestart om te komen tot een nieuw 
loonfunctiegebouw, dit zou met spoed in 2021 moeten worden afgerond. 

Reactie: 
Wij vinden het sympathiek dat u aandacht vraagt voor het loonfunctiegebouw van de gemeente. Wij zijn 
daar ook al actief mee bezig. In 2020 zijn twee onderzoeken gedaan naar het functie- en loongebouw 
van de gemeente. Aanleiding daarvoor was o.a. de zorg die ook uit de gestelde vraag blijkt: over 
marktconformiteit van de salarissen, kwaliteit van de instroom en ongewenste uitstroom.  
Toetsing van het functie-/loongebouw aan vergelijkbare gemeentelijke organisaties levert een divers 
beeld op met plussen en minnen. En de benchmark met de BV Nederland geeft ook een divers beeld 
(min 6% tot max 25%) op marktconformiteit. De salarislijn tot schaal 10a/11 is in ruime mate 
marktconform. Vanaf schaal 11 kantelt dit beeld: gelijk tot oplopend beneden marktconform. 
 
Advies is om een nieuw en toekomstbestendig functiehuis te ontwikkelen gericht op de functionele 
organisatie. Aandacht voor niveau 11 en hoger is relevant, zeker gelet op de ontwikkelambities van de 
gemeente Hoorn. Innovatiekracht zit met name op die niveaus. 
Vereenvoudiging in een nieuwe opbouw van het functiehuis is wezenlijk: gelijk belonen voor gelijk werk 
en aandacht voor ontwikkeling en het ondersteunen van doorstroommogelijkheden.  
  
Gebaseerd op deze uitkomsten is in overleg met de OR vastgesteld dat in 2021 een nieuw 
toekomstbestendig functie-loongebouw wordt ontwikkeld. Wat hierin zowel inhoudelijk als qua planning 
meespeelt, is de mogelijkheid om 1 functiewaarderingsmethode toe te (moeten) passen binnen alle 
gemeenten als onderdeel van de cao-gemeenten. Het sectorale systeem HR21 wordt in 2021 opnieuw 
aanbesteed. Het is nog onzeker wanneer het Hoornse project gestart kan worden. 
 
Het ontwikkelen van een nieuw functie- en loongebouw vraagt in ieder geval een zorgvuldig proces en 
heeft een vrije lange doorlooptijd. Afhankelijk van een te kiezen peildatum kunnen aangepaste functies 
en beloningen worden doorgevoerd. Op dit moment kunnen we nog geen voorschot nemen op de 
financiële consequenties. In algemene zin kun je stellen dat herwaardering van een functie-/loongebouw 
leidt tot 5 à 10% stijging van de loonsom; dat is aanmerkelijk meer dan uw voorstel. 
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6. Maximaliseren ondergrondse parkeerplekken Poort van Hoorn 

Tekst amendement: 
De komende jaren gaan we flink investeren in de Poort van Hoorn. Aandachtspunt is de 
infrastructuur in het gebied. Doel is om het aantal auto’s dat ondergronds kan parkeren te 
maximaliseren en de parkeergarage aan de noordzijde van het station niet gefaseerd maar in 
een keer aan te leggen. 

Reactie: 
De wens tot meer ondergronds parkeren ten opzichte van de huidige stedenbouwkundige uitwerking is 
aan de orde gekomen in de commissie van 22 oktober jl. De wethouder heeft toegezegd de 
mogelijkheden hiertoe te onderzoeken. De meerkosten bedragen ca. 15.000 euro per extra 
ondergrondse (1 laags) parkeerplaats. 
 
7. Opstellen uitvoeringsplan infrastructuur 

Tekst amendement: 
Nadat we in 2021 de mobiliteitsvisie hebben ontvangen zal er een concreet uitvoeringsplan 
moeten komen. Hier willen we na het vaststellen als Raad ook gelijk mee aan de slag. Wij geven 
het college mee om dit uitvoeringsplan voor fietsers en automobilisten en voetgangers direct te 
koppelen aan de visie. Hiermee kan tijd en dus ook geld bespaard worden. 

Reactie: 
Het voorstel is helder. 
 
8. Uitwerken maatregelen mobiliteitsvisie incl. nieuwe toegangsweg 

Tekst amendement: 
Op basis van het mobiliteitsplan zullen er een aantal concrete maatregelen genomen moeten 
worden om de bereikbaarheid van de stad te verbeteren. De Raad wil hier nu al geld voor 
reserveren om de noodzakelijke maatregelen vanuit dit rapport op te kunnen pakken. 

Reactie: 
De Mobiliteitsvisie zal o.a. inzicht geven in de ontsluitingsmogelijkheden van de binnenstad en de 
afwegingen daarbij. Het voorstel om alvast geld te reserveren voor de uitvoering van maatregelen die 
voortkomen uit de Mobiliteitsvisie is wat het college betreft voorbarig. 
 
9. Versnellen start renovatie stadhuis 

Tekst amendement: 
De raad heeft op 15 september 2020 het besluit genomen het stadshuis te gaan renoveren. In 
het raadsbesluit zat ook een planning. Deze planning geeft aan dat: 

o Start voorbereiding 3 april 2021 
o Start bouw 3 april 2022 
o Oplevering 3 april 2023 

Wij vinden het vanwege de Coronacrisis en de verplichting zoveel mogelijk thuis te werken 
essentieel deze planning te vervroegen en de start bouw te stellen op 1 november 2021.   

Reactie: 
De planning zoals weergegeven wordt niet herkend. Start renovatie in 2021 is niet realistisch. Op de 
infographic (bijlage 9 raadsstukken) staan richtjaartallen voor start renovatie en nieuwbouw (resp. 2023 
en 2025). We weten in deze fase nog niet hoelang het voorbereidings- en bouwproces voor renovatie of 
nieuwbouw exact duurt, omdat de processen afhankelijk zijn van diverse (externe) factoren. De bouwtijd 
van een gerenoveerd stadhuis inclusief deel nieuwbouw en inrichting bedraagt minstens 1,5 tot 2 jaar. 
Het door de raad beschikbaar gestelde krediet voorziet in voldoende middelen om z.s.m. aan de slag te 
gaan. Inhoudelijk wordt de raad over het tijdpad apart geïnformeerd. 
 
10. Start verbouwing Westfries Museum 

Tekst amendement: 
De raad heeft op 30 juni 2020 een amendement aangenomen voor de samenvoeging en 
vernieuwing van het museum met een sobere en doelmatige uitwerking van: herstel fundering en 
constructie, verduurzamen, wegwerken achterstallig onderhoud, samenvoegen pand Roode 
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Steen 15, herinrichting tot één tuin en herstel tuinmuur. Wij willen in 2021 beginnen met deze 
(grootonderhoud) werkzaamheden. 

Reactie: 
De voorbereiding voor funderingsherstel en het verduurzamen loopt. Met die werkzaamheden willen we 
in 2021 starten.  
De samenvoeging en de daarmee samenhangende herinrichting van het museum wordt ook 
meegenomen in de voorbereiding. We komen voor de uitvoering en de financiële effecten daarvan met 
een apart voorstel in het voorjaar van 2021 richting de raad. 
 
11. Extra middelen veiligheid 

Tekst amendement: 
Wij willen de burgemeester meer financiële ruimte geven om maatregelen te nemen die 
bijdragen aan het vergroten van de veiligheid in onze wijken. 

Reactie: 
Onze toezichthouders zijn uitgerust met body-cams en handboeien en zijn zichtbaar aanwezig op die 
plekken in de stad waar zij nodig zijn. Er wordt veel ingezet op het tegengaan en voorkomen van 
(jeugd)overlast (Kersenboogerd, Waterfront, evenementen, etc.). Dit doen wij samen met onze 
veiligheidspartners zoals politie en Stichting Netwerk. De maatregelen uit de COVID-19 
noodverordeningen zorgen voor een verschuiving in het werk. Ook de capaciteitstekorten bij de politie 
zorgen voor een taakverschuiving (o.a. evenementen, coffeeshops, prostitutie, overlast) en extra 
werkdruk.  
De prioriteiten uit het Handhavingsuitvoeringsprogramma (HUP) worden hierdoor in mindere mate 
uitgevoerd. We lopen tegen de capaciteitsgrenzen aan. Bij de Kadernota 2021 worden extra middelen 
gevraagd voor capaciteit en uitrusting.  
 
Als er (vervroegd) structureel meer financiële middelen beschikbaar worden gesteld voor de veiligheid 
dan zal er 1 boa extra worden aangetrokken, de resterende financiën worden ingezet om de uitrusting 
van de boa’s te vergroten. 
 
Voor de volledigheid is het misschien nog goed om te vermelden dat er voor 2021 een ruimtevrager is 
ingediend voor de Top X jeugd en Top X jongvolwassenen voor in totaal 175.000 euro. 
 
12. Vergroten verkeersveiligheid met innovatieve maatregelen 

Tekst amendement:  
Wij geven het college de ruimte om met innovatieve maatregelen, zoals de aanleg van 
(innovatieve) zebrapaden, de verkeersveiligheid te verbeteren. 

Reactie: 
Het idee is sympathiek, alhoewel er op dit moment geen concrete noodzaak voor bestaat. 
 
13. Aanleg wijkpark Bangert en Oosterpolder 

Tekst amendement:  
Wij willen naast het meer bouwen van woningen nu echt aan de slag met de aanleg en realisatie 
van het wijkpark in de Bangert Oosterpolder. Dit onderwerp heeft topprioriteit in 2021. 

Reactie: 
Wij onderschrijven het belang dat u hecht aan de realisatie van het wijkpark. Er wordt op dit moment 
gewerkt aan een ontwerp voor een wijkpark tussen de Bangert en Oosterpolder en de provinciale weg 
N307. Na afronding hiervan komen we met een voorstel naar uw raad waarin aangegeven wordt hoe we 
verder willen met de invulling van deze strook grond. Op dit moment is al wel duidelijk dat het genoemde 
bedrag van 2 x 200.000 euro onvoldoende is om een park van voldoende kwaliteit te realiseren.  
Wij onderschrijven het belang dat u hecht aan de realisatie van het wijkpark. Er wordt op dit moment 
gewerkt aan een ontwerp voor een wijkpark tussen de Bangert en Oosterpolder en de provinciale weg 
N307. Na afronding hiervan komen we met een voorstel naar uw raad waarin aangegeven wordt hoe we 
verder willen met de invulling van deze strook grond.  
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Ook de planning van de werkzaamheden wordt meegenomen in het voorstel dat we nog aan u 
voorleggen. Deze is afhankelijk van eventueel nog te doorlopen planologische procedures en de termijn 
waarop overeenstemming bereikt kan worden over het ontwerp met omwonenden en raad. 
 
Conclusie voor dit amendement: 
Zowel op basis van de genoemde inhoudelijke bezwaren als de haalbaarheid van de financiële dekking 
kunnen wij het amendement zoals het is geformuleerd niet uitvoeren. Indien de raad andere 
dekkingsmiddelen wil inzetten dan zien wij daartoe geen mogelijkheden, zonder dat het leidt tot 
lastenverzwaring voor inwoners, bezoekers en bedrijven. 
 
Het college ontraadt dit amendement. 
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Amendement D. Onderzoek Joods vastgoed tijdens en kort na WO II Onderwerp 
 
Indiener(s)  

Fractie Tonnaer 
 
Tekst van het amendement 

 
Overwegende dat; 

 Fractie Tonnaer per brief (13 juli 2020) het college heeft voorgesteld onderzoek te (laten) doen 
naar de koop en doorverkoop van joods vastgoed tijdens en kort na de Tweede Wereldoorlog; 

 de fractie eraan hecht dat de geschiedenis over transacties van joods vastgoed grondig wordt 
uitgezocht. Het onderzoek te laten uitvoeren door het Westfries Archief; 

 uit de beantwoording is gebleken dat het college B&W bereid is om onderzoek naar joods 
vastgoed te doen, maar dat daarvoor geen financiële ruimte is. Het college stelt voor € 20.000,- 
tot € 30.000,- op te voeren als ruimtevrager bij de kadernota 2021; 

 Raymund Schütz onderzoek heeft gedaan naar de bestemming van joods vastgoed en erover 
publiceerde in het kwartaalblad van Oud Hoorn het artikel ‘Het Joods onroerend goed in Hoorn 
tijdens de bezetting’; 

 Egbert Ottens onderzoek heeft gedaan naar onder meer joods onroerend goed voor zijn boek 
‘Hier is alles gewoon, dat spreekt’ over Hoorn in de Tweede Wereldoorlog; 

 Raymund Schütz en Egbert Ottens met hun kennis en ervaring onder leiding van het Westfries 
Archief het onderzoek kunnen uitvoeren. De kosten van het onderzoek met deze aanpak globaal 
€ 10.000,- tot maximaal € 15.000,- kunnen zijn; 

 
Besluit de Raad om: 

 in de Begroting 2021 een bedrag op te nemen van € 15.000,- ten laste van het budget 
incidenteel Onvoorzien, voor onderzoek naar joods vastgoed tijdens en kort na WO II en dit 
bedrag onmiddellijk vrij te geven bij aanvang van de onderzoeksactiviteiten. 

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Reactie van het college 

Het college onderkent het belang van een gedegen onderzoek naar joods vastgoed tijdens WO II. Om 
die reden heeft het college besloten eerder financiële middelen beschikbaar te stellen en niet te wachten 
op de bespreking van de kadernota 2021.  
 
Dekking vindt nu, conform uw voorstel, plaats vanuit de post incidenteel onvoorzien 2021. Per abuis is dit 
niet aangepast in de beantwoording van de artikel 36 vragen over dit onderwerp, waarvoor ons excuus. 
De eerste bespreking over de uitvoering van het onderzoek met het Westfries Archief heeft 
plaatsgevonden. Het voorstel om gebruik te maken van de kennis van de heren Schütz en Ottens is 
positief ontvangen en nemen wij graag over.  
 
Het college ontraadt dit amendement omdat het overbodig is. 
 
 
  



  
 

  22/37 

Amendement E. Verduurzaming van woningen en gebouwen 
 
Indiener(s)  

VVD, GroenLinks 
 
Tekst van het amendement 

 
Constaterende dat; 

 Er momenteel een subsidieverordening duurzaam energiepakket particuliere huiseigenaren 
bestaande bouw 2019 – 2021 is in Hoorn voor verduurzaming van de eigen woning; 

 Er voor 2021, € 100.000 euro beschikbaar is voor verduurzaming van woningen en dit fonds 
binnen enkele dagen na beschikbaarstelling is uitgeput; 

 
Overwegende dat; 

 De transformatie van woningen en gebouwen conform “het motto “werk met werk maken’’ 
gekoppeld zou kunnen worden aan de verduurzaming van deze gebouwen; 

 Conform de huidige regeling het plaatsen van zonnepanelen niet voor subsidie in aanmerking 
komt; 

 
Besluit de Raad om: 

 Zorg te dragen dat conform de aangenomen motie ”instellen vastgoedfonds” er budget zal 
worden vrijgemaakt voor de uitvoering van dit fonds binnen de gestelde budgetten van 
duurzaamheid (Puur Hoorn); 

 Extra € 150.000 euro budget beschikbaar te stellen in 2021 voor verduurzamen van woningen 
en gebouwen;  

 In de subsidieverordening duurzaam energiepakket particuliere huiseigenaren bestaande bouw 
2019 – 2021, ook subsidiemogelijkheid als stimulering van maximaal 200 euro per woning voor 
het plaatsen van zonnepanelen via een raadsvoorstel tot wijziging van de verordening, mogelijk 
te maken; 

 Als dekking het budget van 150.000 euro structureel voor subsidies aanpak bestaande bouw, 
verduurzaming van woningen zoals opgenomen in de begroting in te zetten. 

 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Reactie van het college 

Het achterliggende doel van het amendement is sympathiek, namelijk het verhogen van de subsidies om 
woningen en gebouwen van particulieren te verduurzamen.  
 
Binnen de budgetten van de Duurzame stad is 150.000 euro bestemd om woningen en gebouwen van 
particulieren te verduurzamen door middel van subsidies en duurzaamheidsleningen. Het is nog steeds 
mogelijk dit ook voor de aanschaf van zonnepanelen te gebruiken (maximaal 250 euro subsidie). De 
genoemde dekking is echter dezelfde als nu ook wordt aangewend voor het doel. Daarmee is er geen 
dekking voor het verhogen van de subsidies.  
 
Het voeden van een vastgoedfonds vanuit de budgetten van de Duurzame stad betekent herprioritering 
dan wel schuiven van de bestemde middelen binnen het programma. Hier kiest het college niet voor.  
 
Het college ontraadt dit amendement. 
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Motie 1. Snelle start renovatie stadhuis 
 
Indiener(s)  

Fractie Tonnaer 
 
Tekst van de motie 

 
Overwegende dat; 

 de gemeenteraad op 15 september 2020 met raadsbesluit (1802517), heeft gekozen voor 
renovatie van stadhuis aan de Nieuwe Steen:  
o 1a te kiezen voor renovatie van het huidige stadhuis aan de Nieuwe Steen 1; 
o 2a een investeringskrediet van € 26,8 miljoen beschikbaar te stellen voor de renovatie van 

het stadhuis conform het programma van eisen renovatie en de bijbehorende kapitaallasten 
te dekken conform de in de bijlage opgenomen exploitatiestaat; 

o 3. de bij de keuze horende exploitatielasten te dekken conform de in de bijlage opgenomen 
exploitatiestaat; 

o 4. de bij dit besluit horende begrotingswijziging vast te stellen; 
o 5. de geheimhouding die het college volgens artikel 25 lid 2 van de Gemeentewet heeft 

opgelegd voor de bijlagen;  
 volgens persbericht ‘Raad kiest voor renovatie stadhuis’ (12-10-2020) van de gemeente Hoorn 

het doel is om in 2023 te kunnen starten met de renovatie; 
 alle relevante stukken voor renovatie van het stadhuis (raadsbesluit no.5) beschikbaar zijn: 

programma van eisen (ruimtelijke, functioneel, technisch), investeringskostenberekening 
renovatie, bouwkostenoverzicht renovatie en kapitaallastenoverzicht renovatie; 

 spoedige renovatie van het stadhuis belangrijk is voor de stad, inwoners, ondernemers, bestuur, 
medewerkers en voor bewoners en ondernemers van de wijken Risdam en Nieuwe Steen. 

 
Vraagt dringend aan het college van Burgemeester en Wethouders: 

 om zo snel mogelijk, doch uiterlijk vóór 1 november 2021, daadwerkelijk te starten met de 
renovatie van het stadhuis aan de Nieuwe Steen en alle voorbereidingen daarvoor te nemen. 

 
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Reactie van het college 

Getracht wordt om zo veel mogelijk processen op elkaar af te stemmen en indien mogelijk parallel te 
laten lopen. Onderdeel van de voorbereiding is dat het Programma van Eisen wordt uitgewerkt naar 
(concept en definitieve) ontwerpen en tekeningen. Ook moet een aanbesteding (inclusief te doorlopen 
procedure) worden gehouden. Een daadwerkelijke start van de renovatie voor 1 november 2021 is 
daardoor niet realistisch. Inhoudelijk wordt de raad over de planning apart geïnformeerd. 
 
Het beschikbaar gestelde krediet voorziet in voldoende middelen om zo spoedig mogelijk aan de slag te 
gaan. De te volgen procedures moeten secuur en op gepaste wijze worden doorlopen, voordat met de 
ver- en nieuwbouw kan worden gestart.  
 
Het college ontraadt deze motie. 
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Motie 2. Aanleg Olga Commandeur-plein in Kersenboogerd 
 
Indiener(s)  

Fractie Tonnaer 
 
Tekst van de motie 

 
Overwegende dat; 

 December 2018 de gemeenteraadsleden Marieke Rijk en Conny Ligthert hebben voorgesteld 
een Olga Commandeur-plein in de Kersenboogerd aan te leggen; 

 Om ouderen actief en gezonder te houden zijn al in ruim 100 gemeenten, samen met Yalp 
(leverancier van sport- en speeltoestellen), Olga Commandeur-pleinen aangelegd. In de buurt 
van Hoorn zijn dergelijke pleinen te vinden in Castricum en Wervershoof; 

 De aanleg van een Olga Commandeur-plein uitstekend past in het programma ‘Kansen voor de 
Kersenboogerd” en zorgt ervoor dat sociale contacten tussen wijkbewoners worden bevorderd; 

 Bij voorkeur een Olga Commandeur-plein wordt aangelegd waar veel ouderen geconcentreerd 
wonen. Het meest geschikt voor de aanleg van een plein is onder meer woonzorgcentrum Betsy 
Perk, Prieel, Leonard Bernsteinhof, Grutto of Nachtegaal. Voor een definitieve locatiekeus en 
begeleiding kan de Stichting Ouderenraad, Bewoners Overleg Kersenboogerd, MEE & de 
Wering en Team Sport betrokken worden.; 

 
Verzoekt het college van Burgemeester en Wethouders: 

 In 2021 een Olga-Commandeur-plein in de Kersenboogerd aan te leggen. 
 
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Reactie van het college 

Er is onderzocht waar de behoefte ligt bij de bewoners van de Kersenboogerd. Bewoners geven aan op 
een eenvoudige en toegankelijke manier te willen bewegen.  
 
Een beweegroute, geïnspireerd op de zogenaamde KWIEK beweegroutes biedt hiervoor een 
uitstekende gelegenheid. Dit is een route, die uitnodigt tot bewegen door oefeningen te doen met behulp 
van straatmeubilair of toestellen. De beweegroute kan ook worden ingezet door huisartsen, 
fysiotherapeuten en sportinstructeurs.  
 
Er wordt onderzocht hoe een Olga Commandeur plein hier onderdeel van uit kan maken. 
 
Het college ondersteunt deze motie. 
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Motie 3. Onderzoek naar het nakomen van de voorwaarden van de gunning van de 
JeugdzorgPlus in Noord-Holland Noord 

 
Indiener(s)  

PvdA, DRP, Fractie Danny Verdonk, Christen Unie, Hoorn Lokaal, VOCHoorn, Fractie Koekkoek 
 
Tekst van de motie 

 
Constaterende dat; 

 er de afgelopen weken diverse publicaties zijn verschenen in (regionale) nieuwsbladen waarin 
zorgen worden geuit door een kinderrechter, raadsleden en andere belanghebbenden over de 
organisatie van de gesloten jeugdzorg in Noord-Holland Noord; 

 de kinderrechter te Alkmaar in haar uitspraak van 10 september 2020 haar grote bezorgdheid 
heeft geuit over de veiligheidssituatie van de instelling Horizon, locatie Antonius; 

 tegen de gemaakte afspraken in, meer kinderen uit Noord-Holland dan vooraf was afgesproken, 
door Horizon worden geplaatst in instellingen van Horizon buiten de provincie; 

 
Overwegende dat; 

 de aanhoudende negatieve berichtgeving over de Horizonvestiging Antonius niet in het belang is 
van de cliënten; 

 de alarmerende signalen van ouders en jeugdrechtadvocaten over de situatie van de kinderen in 
de instelling niet door de politiek genegeerd mogen worden; 

 uit het evaluatierapport is gebleken dat fase 2 tot op heden niet aan de kinderen uit Noord-
Holland Noord is aangeboden; 

 er na uitbrenging van het evaluatierapport de nodige publicaties naar buiten zijn gekomen over 
zorgelijke signalen en misstanden; 

 de recente zorgelijke signalen niet zijn meegenomen in de besluitvorming rond de 
contractverlenging; 

 de recente zorgelijke signalen niet zijn meegenomen in de aanbevelingen die zijn voortgekomen 
uit het evaluatierapport; 

 er met de contractverlenging wordt gekozen voor een maximale verlenging van de contractduur, 
dus zonder evaluatie en een go/nogo moment; 

 
Verzoekt het college van Burgemeester en Wethouders: 

 zich aan te sluiten bij de gemeentes die een onafhankelijk onderzoek in laten stellen naar de 
gesloten jeugdzorg in Noord-Holland Noord, waarin de volgende punten aan de orde komen: 
o is de zorg zoals die in de selectieleidraad en het hiermee samenhangede document 

“Inkoopstrategie JeugdzorgPlus Noord-Holland Noord” staat beschreven ook daadwerkelijk 
zo aangeboden aan de kinderen uit Noord-Holland Noord die geplaatst zijn in de Horizon 
instelling Antonius; 

o is de behandeling zoals die in de selectieleidraad en het hiermee samenhangende document 
“Inkoopstrategie JeugdzorgPlus Noord-Holland Noord” staat beschreven ook daadwerkelijk 
zo uitgevoerd bij de kinderen uit Noord-Holland Noord die geplaatst zijn in de Horizon 
instelling Antonius; 

o wat is de kwaliteit van de accommodatie waar de kinderen uit Noord-Holland Noord in de 
JeugdzorgPlus in Bakkum zijn ondergebracht; 

o hoe is de veiligheid gegarandeerd van de kinderen uit Noord-Holland Noord die geplaatst 
zijn in Antonius in Bakkum en klopt dit met wat hierover beschreven is in de risicoanalyse; 

o hoeveel kinderen uit Noord-Holland Noord er sinds 1 januari 2019 met welke onderbouwing 
in instellingen buiten Noord-Holland zijn geplaatst; 

 het contract inzake JeugdzorgPlus met Horizon niet te verlengen voordat het onderzoek is 
afgerond en de uitkomst van dat onderzoek bepalend te laten zijn voor een eventuele verlenging 
van het contract met tweemaal één jaar; 
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 dat gesprekken worden opgestart met de “speler op de reservebank” zoals benoemd in artikel 7 
van het document “Inkoopstrategie JeugdzorgPlus Noord-Holland Noord”, als het onderzoek niet 
is afgerond vóór het verstrijken van de contractperiode, teneinde de continuïteit van de 
JeugdzorgPlus te waarborgen. 

 
Toelichting 
Het is niet de bedoeling om op de stoel van inspectie jeugdzorg te gaan zitten, maar wij hebben de 
behoefte aan een onafhankelijk onderzoek om alle onduidelijkheden weg te halen ten einde optimale 
zorg voor de kinderen te kunnen garanderen. 
 
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Reactie van het college 

Het college ontraadt deze motie omdat het college vertrouwen heeft in de transformatieopdracht. Het 
college wil inzetten op: 

 Het monitoren en bijsturen van de dienstverlening zodat de zorg nu en in de toekomst goed 
verloopt. Daarvoor heeft het college harde afspraken met Horizon gemaakt (zie addendum in de 
bijlagen);  

 Het voor de toekomst ophalen van data voor de nieuwe aanbesteding; 
 Transparant zijn en de informatie delen met de gemeenteraad. 

 
Een onafhankelijk onderzoek naar het verleden levert naar verwachting weinig nieuwe informatie op, 
maar het college steekt liever middelen (tijd en geld) in de zorgverlening nu en voor de toekomst. Voor 
de verdere onderbouwing van deze reactie wordt u verwezen naar het puntsgewijze toelichting bij de 
reactie op de ingediende motie 3 in de bijlagen.  
 
Argumenten: 

 De rechtbank heeft eerder geoordeeld dat de aanbesteding JeugdzorgPlus rechtmatig is 
verlopen. 

 De keuze voor JeugdzorgPlus-aanbieder Horizon is een bewuste keuze geweest van de 
colleges van Noord-Holland om de benodigde transformatie in JeugdzorgPlus te bereiken. 

 Het college erkent dat er negatieve publiciteit is in de media en dat belangrijke ketenpartners 
kritisch zijn over de uitvoering van de dienstverlening. Echter, het college heeft met de 
verlenging van het contract het vertrouwen uitgesproken dat de gewenste transformatie met 
Horizon gerealiseerd wordt. Het college gaat scherper toezien op de uitvoering van de 
dienstverlening. Zo zijn in het addendum afspraken opgenomen voor wat betreft de realisering 
van fase 2. Indien fase 2 niet wordt geïmplementeerd, zal Horizon door de gemeenten in 
gebreke worden gesteld en vervallen de financiële afspraken omtrent de basiscapaciteit. 

 Middels contractmanagement wordt nauwlettend gemonitord of alle afspraken vanuit het 
afgesloten contract en het aanvullende addendum nagekomen worden. Hierover wordt u 
tweemaal per jaar geïnformeerd. 

 Zorginhoudelijk beoordeelt de inspectie de kwaliteit, leefbaarheid en veiligheid. Het eerste 
inspectierapport was goed, het college wacht nu het nieuwe inspectierapport af (dit jaar staat er 
nog een inspectie gepland).  

 
Het college ontraadt deze motie. 
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Motie 4. Helder Hoorns 2.0 
 
Indiener(s)  

VVD 
 
Tekst van de motie 

 
Constaterende dat; 

 De meeste brieven voor heel veel mensen eigenlijk te moeilijk zijn. 
 Dat we met taalniveau B1 80% van onze inwoners bereiken (zie tabel). 
 Jongeren, vaak hun informatie via You Tube filmpjes vinden. 
 Sommige mensen die brief liever “horen” om het te kunnen begrijpen. 

 
Overwegende dat; 

 B1/ Helder Hoorns al de norm is voor alle communicatie met inwoners in Hoorn. 
 Hoorn aangesloten is op Direct Duidelijk (collegebesluit).  
 Er gebruik wordt gemaakt van verschillende communicatiemiddelen en kanalen, afgestemd op 

de verschillende doelgroepen. Zoals (YouTube) filmpjes, infographics en animaties. Er ook 
sprake is van verschillende voorbeelden van specifieke communicatie, gericht op ouderen, 
jongeren, etc. 

 
Verder overwegende dat: 

 In beleid/plannen nog steeds termen als ‘tegemoetkoming’ of ‘inkomenstoets’ e.d. wordt 
gebruikt, die niet te begrijpen zijn door de inwoners. 

 College- en raadsvoorstellen, evenals bijbehorende beleidsteksten niet op B1 taalniveau zijn 
geschreven en niet te begrijpen zijn door de inwoners. 

 De benaming van raads- en beleidsvoorstellen soms ingewikkeld en onduidelijk is. Binnen het 
sociaal domein is als voorbeeld het woord ‘meerjarenbeleidsplan’ opgeknipt in de stukken 
rondkomen, meekomen en vooruitkomen. 

 Gemeentelijke beschikkingen (bijvoorbeeld vergunningen) zeer ingewikkeld zijn, terwijl een 
samenvatting van de kern op 1 A4 de inwoners enorm kan helpen om te begrijpen wat hun 
rechten en plichten zijn. 

 
Verzoekt het college van Burgemeester en Wethouders: 

1. Begrijpelijke taal op taalniveau B1 tot norm te stellen voor alle communicatie, dus ook in beleid, 
plannen en beschikkingen. 

2. Een pilot Helder Hoorns 2.0 te doen voor het ontwikkelen van college- en raadsvoorstellen en 
beleid op B1 taalniveau en een samenvatting van de kern van een beschikking op 1 A4 op B1 
taalniveau. 

3. Verder stimuleren van nieuwe vormen van communicatie zoals (YouTube) filmpjes, infographics 
en animaties om zo alle doelgroepen nog beter te bereiken. 

4. Over zes maanden de raad voorbeelden te laten zien van de stappen die zijn gezet in het kader 
van Helder Hoorns 2.0. 

 
Taalniveau omschrijving inwoners % 
A1 begrijpen losse woordjes – dit zijn laaggeletterden 5%. 
A2 begrijpen losse zinnetjes – dit zijn laaggeletterden 10%. 
B1 begrijpen het jeugdjournaal – lopende verhalen 40%. 
B2 begrijpen het gewone journaal – langere zinnen en vaktaal (jargon) 25%. 
C1 academisch niveau – concrete zaken 10%. 
C2 academisch niveau – abstracte teksten (wetten en medische bijsluiters) 5%. 
 
5 % van de bevolking kan helemaal niet lezen of schrijven. 
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En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Reactie van het college 

Wij zijn blij met de aandacht voor begrijpelijke taal. Ook voor het college is dit een belangrijk onderwerp. 
Dit voorjaar is de gemeente Hoorn aangesloten bij Direct Duidelijk. Hierover hebben we uw raad met een 
update over de gemeentelijke dienstverlening geïnformeerd.   
 
B1/Helder Hoorns is al de norm voor alle communicatie met inwoners. Hier besteedt de organisatie veel 
aandacht aan. Onder andere door trainingen, steekproeven, bewustwordingsacties en persoonlijke 
coaching.   
 
We gebruiken verschillende communicatiemiddelen en kanalen, afgestemd op de verschillende 
doelgroepen. Zoals (YouTube) filmpjes, infographics en animaties. We stimuleren het gebruik hiervan 
om zo verschillende doelgroepen zo goed mogelijk te bereiken.  
 
Er gebeurt dus al veel om de communicatie zo goed mogelijk op onze inwoners af te stemmen. Aan punt 
1 en 3 uit uw motie geven we al invulling. Dat wil natuurlijk niet zeggen dat 100% van de teksten die 
onze organisatie maakt, Helder Hoorns is. Wij zien net als u dat college- en raadsvoorstellen en 
beleidsteksten nog lang niet altijd Helder Hoorns zijn. Daarom zijn punt 2 en 4 uit de motie een mooie 
aanvulling op wat we al doen.  
 
Wij gaan hier graag mee aan de slag. Over de start van de pilot en de termijn waarop wij voorbeelden 
kunnen laten zien, moeten we afspraken maken met bijvoorbeeld de griffie en de toetsingscommissie. 
De indiener van de motie nodigen wij van harte uit mee te denken in het opzetten van de pilot. 
 
Het college ondersteunt deze motie. 
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Motie 5. MKB Vriendelijk Aanbesteden 
 
Indiener(s)  

Fractie Danny Verdonk 
 
Tekst van de motie 

 
Overwegende dat; 

 De economische waarde van kleine bedrijven voor onze stad heel groot is 
 De economische crisis veroorzaakt door het corona-virus een grote druk legt op deze bedrijven 

en hun omzet 
 Deze bedrijven vaak niet kunnen voldoen aan de complexe voorwaarden van 

(semi)overheidsaanbestedingen 
 ZZP’ers en kleine MKB-bedrijven hierdoor vaak niet meedoen of niet in aanmerking komen om 

mee te doen 
 De overheid middels de aanbestedingswet diverse mogelijkheden heeft om aanbestedingen op 

andere wijze aan te besteden (minder groot, gedeeld over meerdere mogelijkheden, innovatieve 
aanbestedingen, wedstrijden, samenwerkingsverbanden etc.) 

 Er relatief veel aanbestedingen enkelvoudig of meervoudig onderhands aanbesteed worden. 
 
Verzoekt het college van Burgemeester en Wethouders: 

 Te onderzoeken welke mogelijke nieuwe en/of innovatieve criteria in aanbestedingen kunnen 
worden opgenomen om deze zo laagdrempelig mogelijk te maken 

 Aangescherpte SROI voorwaarden of (nog liever) het toevoegen van ‘maatschappelijke 
regionale waarde’ op te nemen 

 ‘Duurzaamheid en Circulaire economie’ als één van de doorslaggevende factoren te laten 
gelden, hierbij rekening houdend met het feit dat levering binnen de eigen regio een duurzame 
criteria zou kunnen zijn 

 Alle aanbestedingen open en transparant op de website te plaatsen en ook de uitkomst van de 
aanbesteding openlijk te vermelden 

 Daarmee onderhandse aanbestedingen zo veel als mogelijk uit te sluiten 
 Aanbestedingen aan zo min mogelijk (onnodige) criteria te laten voldoen 
 Aan de hand van bovengenoemde criteria de raad voor het eind van Q1 2021 een voorstel voor 

te leggen hoe het aanbestedingsbeleid zou kunnen worden aangepast en per wanneer dit 
geïmplementeerd zou kunnen worden. 

 
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Reactie van het college 

Er is een nieuw inkoopbeleid in voorbereiding dat ook regionaal in Westfriesland wordt afgestemd. 
Aanbevelingen uit het nu lopende onderzoek van de rekenkamer worden daarin meegenomen. Om dat 
goed en zorgvuldig te doen is het niet eerder dan in Q2 2021 (en niet Q1) mogelijk om u een aangepast 
inkoopbeleid aan te bieden. Daarin wordt ook ingegaan op de aspecten als duurzaamheid, SROI en 
kansen voor het MKB.  
 
Overigens is het zo dat de inkoopprocedure en de gunningseisen proportioneel moeten zijn tot de 
opdracht. Dat schrijft de Aanbestedingswet 2012 ons voor. De eisen aan een inschrijver houden wij zo 
laag mogelijk om een regionale ondernemer kans te geven om in te schrijven. Daar waar dat kan, wordt 
SROI meegenomen in de aanbestedingen en hebben we aandacht voor de maatschappelijke regionale 
waarde. Duurzaamheidseisen zijn altijd een belangrijk onderdeel van een aanbesteding. In de 
Inkoopstrategie die voor iedere inkoop boven de 30.000 euro wordt opgesteld, wordt dat nader 
onderbouwd.  
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Veel van wat u vraagt doen we al. In 2021 wordt er een aangepast inkoopbeleid ter vaststelling aan u 
aangeboden. In een daaraan voorafgaande informatieve sessie kunnen we u in Q1 meer verdiepend 
informeren over de uitvoering van het beleid en over wat er allemaal gedaan wordt om het lokale en 
regionale bedrijfsleven optimaal kansen te geven en te betrekken bij aanbestedingen. Suggesties om 
onderhandse aanbestedingen uit te sluiten of alles op de website te zetten, dragen daar juist niet altijd 
aan bij. Daarover gaan we graag met u in gesprek.  
 
Het college ontraadt deze motie. 
 
  



 

  31/37 

Motie 6. (Oriënterende) gesprekken voor mogelijk gebruik/verhuur gebouw C van het 
stadhuis 

 
Indiener(s)  

Fractie Tonnaer 
 
Tekst van de motie 

 
Overwegende dat; 

 de gemeenteraad op 15 september 2020 het besluit (1802517) genomen heeft tot renovatie van 
stadhuis aan de Nieuwe Steen; 

 volgens het Programma van eisen ruimtelijk en functioneel na renovatie alleen de gebouwen A 
en B in gebruik blijven als stadhuis; 

 gebouw C na renovatie verhuurd of in gebruik genomen kan worden door bijvoorbeeld culturele 
organisatie(s) (zoals Muziekschool, Blauwe Schuit of Centrale Bibliotheek) met wensen voor 
nieuwe huisvesting; 

 de vrijkomende locaties en gebouwen van deze organisaties in principe geschikt zijn voor de 
bouw van woningen/appartementen, 

 
Vraagt het college van Burgemeester en Wethouders: 

 (oriënterende) gesprekken te voeren met genoemde en andere organisaties voor het mogelijk 
gebruik/huur van gebouw C van stadhuis na renovatie. 

 
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Reactie van het college 

We voeren met genoemde partijen gesprekken over hun huisvesting. De bibliotheek en de muziekschool 
zijn in het bezit van eigen panden en maken hierin hun eigen keuze. Het bestuur van de bibliotheek heeft 
al eerder, ook richting de raad, aangeven te opteren voor nieuwe huisvesting in de Poort van Hoorn. 
 
De mogelijke opties van het stadhuis bij de eerste verkenning zijn weergegeven in de Studie 
herontwikkeling locatie stadhuis (bijlage 6 raadsvoorstel) en de bijbehorende geheime businesscases 
modellen Nieuwe Steen (bijlage 19 raadsvoorstel). De invulling van gebouw C met maatschappelijk 
functies is hier niet in meegenomen.  
 
De nieuwe functie van gebouw C inclusief bijbehorend parkeerterrein is een project op zich. Over de 
(ontwikkel)mogelijkheden en bijbehorende kosten en opbrengsten wordt aan de raad een voorstel 
gedaan. Naar verwachting wordt dit in de tweede helft van 2021 voorgelegd. 
 
Het college ontraadt deze motie. 
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Motie 7. Effectief aanpakken wapenbezit door middel van APV wijziging 
 
Indiener(s)  

De Realistische Partij 
 
Tekst van de motie 

 
Overwegende dat; 

 Het in bezit hebben van voorwerpen zoals messen, knuppels, slagwapens en/of andere 
gevaarlijke voorwerpen die als wapen aangemerkt kunnen worden onacceptabel is en effectief 
aangepakt moet kunnen worden om de openbare orde en veiligheid in de gemeente Hoorn te 
kunnen handhaven; 

 een eerder aangenomen motie met de titel “Zonder straf wapen inleveren op het politiebureau” 
niet uitvoerbaar is gebleken. 

 
Roept het college van Burgemeester en Wethouders op: 

 Zo spoedig mogelijk een APV wijziging (naar Zaans model) voor te leggen aan de Raad met 
daarin opgenomen; 
o een verbod op gevaarlijke voorwerpen of voorwerpen die anderszins als wapen aangewend 

zouden kunnen worden; 
o de bevoegdheid voor de politie om wapens die niet strafbaar gesteld zijn op grond van de 

Wet Wapens en Munitie in beslag te kunnen nemen;  
o op grond van deze APV zowel strafrechtelijke- als bestuursrechtelijke sancties mogelijk te 

maken; 
o hiermee een duidelijk signaal uit te dragen dat ‘wapenbezit’ in de Gemeente Hoorn niet 

wordt getolereerd.   
 
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Reactie van het college 

Wij steunen de motie niet, met dien verstande dat we eerst de pilot in Zaandam willen afwachten. 
Afhankelijk van de resultaten nemen we een beslissing. We zijn voornemens het artikel op te nemen in 
de APV als de resultaten positief en juridisch haalbaar blijken.  
 
De toegevoegde waarde van dit artikel in de APV moet nog blijken, want er zijn nu ook al mogelijkheden 
om wapens af te pakken. Als we jongeren (overigens ook 18+) met een wapen aantreffen dan wordt 
deze in veel gevallen afgepakt op grond van de Wet Wapens en Munitie, maar als het wapen niet 
verboden is dan wordt het wapen vaak na het “goede” gesprek vrijwillig afgestaan. Bij een minderjarige 
worden de ouders dan ook ingelicht. 
 
Het college ontraadt deze motie. 
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Motie 8. Voorkomen wateroverlast 
 
Indiener(s)  

D66, GroenLinks, PvdA, Christen Unie, Fractie Tonnaer 
 
Tekst van de motie 

 
Constaterende dat; 

 We allemaal kunnen zien en ervaren dat heftige regenbuien niet altijd direct opgevangen kunnen 
worden middels het riool. De toegenomen verstening in de stad lijkt de gevolgen te verergeren. 

 De extreme regenbuien veroorzaken overlast en schade.  
 Qua klimaat is de verwachting dat we de komende jaren vaker heftige regenbuien kunnen 

verwachten, 

 Op dit moment mengen we schoon water van daken via regenpijpen met afvalwater in het riool. 
We vervoeren al dit water in een rioolstelsel en maken dit schoon in een 
rioolwaterzuiveringsinstallatie. 

 
Overwegende dat; 

 Het past in de Hoornse duurzaamheidsambitie om afval te voorkomen. 
 Het volledige ontkoppelen van de woning-regenwaterafvoer van het riool voorkomt het meeste 

afval(water). Maar dit is niet voor elk huis haalbaar. 

 Een regenton een eenvoudige oplossing is om regenwater in het riool te voorkomen.  

 Er echter nog vele andere maatregelen zijn die regenwater kunnen opvangen: zoals o.a. 
infiltratieput, vijver of sloot, sedumdak, groene tegels, steenbreek-actie (Tegels eruit, groen erin). 

 
Verzoekt het college van Burgemeester en Wethouders: 

 Te onderzoeken welke maatregelen effectief zijn om bedrijven en bewoners te stimuleren om 
hemelwater op te vangen en te voorkomen dat het (direct) het riool inloopt. 

 Te komen met een subsidie of aanjaagvoorstel via Puur Hoorn. 
 

En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Reactie van het college 

Er wordt gewerkt aan een uitvoeringsplan voor operatie Steenbreek binnen de Groenvisie. Hierin worden 
enkele genoemde maatregelen op haalbaarheid onderzocht en mogelijk in 2021 uitgevoerd o.a. 
regentonnen en geveltuintjes.  
 
Daarnaast loopt het proces Deltaplan Ruimtelijke Klimaat Adaptatie. Besluitvorming over het 
uitvoeringsplan is voorzien in Q1 van 2021 in de raad. Het stimuleren van bewoners en bedrijven om 
klimaat adaptieve maatregelen te treffen zit daarin. Onderdeel van het uitvoeringsplan is ook het 
aanvragen/onderzoeken van subsidiegelden en het opstellen en uitvoeren van een communicatieplan. 
Op dit moment wordt door onze partner in dit proces, het Hoogheemraadschap, een campagne 
voorbereid en ingericht. 
 
Puur Hoorn heeft de rol om te ondersteunen in collectieve acties zoals b.v. Actie steenbreek om mensen 
meer bewust te laten worden van de mogelijkheden voor bewoners en bedrijven om klimaat adaptieve 
maatregelen te treffen. De vorm waarin deze ondersteuning plaatsvindt, wordt besproken bij de 
behandeling van het uitvoeringsplan Klimaatadapatie zodat er een totale afweging kan worden gemaakt. 
 
Het college ontraadt deze motie. 
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Motie 9. Virus vrij festival 
 
Indiener(s)  

GroenLinks  
 
Tekst van de motie 

 
Constaterende dat; 

 Er volgens de huidige verwachting in de loop van 2021 een moment komt dat er geen 
coronamaatregelen meer van kracht zijn. 

 Dit zal betekenen dat we zonder beperkingen weer in grote groepen bij elkaar kunnen komen. 
 De behoefte om dat te vieren naar verwachting groot zal zijn. 

 
Overwegende dat; 

 Normaal gesproken de lokale Horeca financieel flink bijdraagt aan evenementen maar daar nu 
natuurlijk niet toe in staat zullen zijn; 

 Musici en artiesten maandenlang enorme inkomstenderving hebben gehad; 
 Dit festival het perspectief biedt om die schade weer voor een deel in te lopen. 

 
Verzoekt het college van Burgemeester en Wethouders: 

 Voor een bedrag van rond de € 45.000, (maximaal € 50.000), te helpen een virus vrij festival 
mogelijk te maken. 

 Als dekking daarvoor uit de gelden die overgebleven zijn in 2020 uit het budget voor 
citymarketing te gebruiken. 

 

En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Reactie van het college 

De toekomst rond corona is nog onzeker. Hoewel wij met u van harte hopen dat er in de loop van 2021 
een moment komt dat er geen beperkingen meer zullen gelden, is dat nog geen gegeven en moeten we 
op termijn bekijken hoe één en ander zich ontwikkelt.  
 
Wij vinden het perspectief dat u hiermee biedt voor velen in de stad sympathiek. De keerzijde hiervan is 
dat hiermee mogelijk ook verwachtingen worden gewekt en het nog onzeker is dat een dergelijk groot 
festival ook georganiseerd gaat en/of kan worden. 
 
Gezien de huidige financiële situatie vinden wij het niet verstandig een bedrag van 50.000 euro te 
reserveren voor een mogelijk festival, waarvoor nog geen concrete aanleiding is. Mocht dit te zijner tijd 
aan de orde zijn, dan kunnen we dit altijd nog via een apart raadsvoorstel bij u voorleggen als de 
reguliere budgetten hier niet in voorzien. 
 
Het college ontraadt deze motie. 
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Vragen CDA over ICT 
1) Welke ICT-onderdelen worden door Hoorn uitbesteed?  
Wat is hiervan de planning?  
Wat is reeds gerealiseerd en is dit conform verwachtingen? Zowel financieel als inhoudelijk. 

Reactie: 
Het betreft de uitbesteding van ICT beheer, waaronder werkplekdiensten, datacenterdiensten, 
integratiediensten en netwerkdiensten. De uitbesteding kent een gefaseerde aanpak die loopt van het 
vierde kwartaal in 2020 en het tweede kwartaal 2022. In de voorbereidende fase is een analyse 
uitgevoerd op de huidige leveranciers en de uitgaven en is uitvoerig met de ondernemingsraad over de 
aanpak gesproken om op basis daarvan de strategie op te kunnen stellen. De kosten blijven binnen de 
financiële kaders die de raad heeft gesteld.  
 

2) Hoe gaan we merken dat de focus van de gemeente komt te liggen op data gedreven werken, 
digitalisering en innovatie?  
Voor welke doelgroepen gaat dit significante verbeteringen opleveren? 
Kunt u ons meer duidelijkheid verschaffen hoe deze algemene terminologie omgezet wordt in 
concrete acties die helder zijn, begrijpbaar en zichtbaar gemaakt? 

Reactie: 
Door uitbesteding van de ICT-beheerfuncties maken we binnen de ICT-organisatie capaciteit vrij om de 
focus te kunnen verleggen naar digitalisering en data. Dit is binnen de ICT- organisatie zichtbaar doordat 
er een verschuiving plaats vindt van automatiseringsfuncties naar informatiemanagement- en 
regiefuncties. Deze verschuiving wordt ook herkend als een landelijke trend, zoals M&I die aangeeft in 
de Benchmark Gemeenten 2020. Door dit uit te voeren geeft de gemeente Hoorn vorm aan de ambities 
die gesteld zijn in de ICT-visie en worden de voorwaarden ingevuld om te kunnen versnellen op data en 
digitalisering.  
 
De gemeente Hoorn ontwikkelt zich als het gaat om data gedreven organiseren en werken. De laatste 
jaren is al hard gewerkt om ervoor te zorgen dat data en informatie gebruikt kan worden om resultaten te 
bereiken binnen de gemeente Hoorn. Voorbeelden van domeinen en werkgebieden waarin nu al veel 
data wordt gebruikt is met name het sociaal domein, fysiek domein (omgevingswet), belastingen en in 
het bedrijfsvoering domein. Data wordt onder meer gebruikt bij het opstellen en toetsen van beleid, ter 
ondersteuning van besluitvorming en om de kwaliteit en efficiency van ons werk en onze dienstverlening 
te verbeteren.  
 
Tijdens de aangekondigde informatiebijeenkomst op 7 januari 2021 informeren wij u hier nader over. 
 

3) Hoe gaat de ICT-regie er uit zien?  
Is daar al zicht op?  
Is dit puur organisatorisch?  
Of betreft het ook de infrastructuuromgeving?  
En wordt de regie vanuit onze eigen organisatie gevoerd of wordt deze ingehuurd?  
Wat betekent ICT-organisatie gereed maken voor de toekomst?  
Gaat het hierbij om uitbesteding of zijn er ook elementen in onze interne organisatie?  
Hoe ziet de transitie er uit? 

Reactie: 
De regieorganisatie richten we in vanuit de eigen organisatie, juist met eigen mensen. Daar huren we 
geen externen voor in. Hier is voor gekozen omdat voor het voeren van regie kennis nodig is van de 
organisatie en haar doelen, waardoor we met ICT waarde kunnen leveren voor de stad. Het nieuwe team 
is verdeeld in vier domeinteams aangevuld met ondersteunende en algemeen richtinggevende functies.  
 
In de komende tijd maken we de huidige ICT-organisatie klaar voor de toekomst door de aanpak en 
werkwijze te moderniseren en het inrichten van de regieorganisatie. Hierna zal de ICT-infrastructuur en 
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het beheer hiervan gefaseerd worden overgedragen aan de nieuwe ICT-leverancier. De eigen 
medewerkers worden begeleid en opgeleid naar hun nieuwe rollen en functie-eisen.  
 

4) Kunt u ons inzicht geven in de financiële status van het project? Dat wil zeggen geplande 
kosten, gerealiseerde kosten. Verwachte opbrengsten en gerealiseerde opbrengsten.  
Wat zijn de tijdelijke meerkosten?  
En kunt u ons regelmatig hiervan op de hoogte houden? 

Reactie: 
We hebben de raad in september 2019 geïnformeerd over de start van het programma. Het was onze 
wens om medio 2020 de raad opnieuw te informeren over de voortgang van het programma in een 
informatieve sessie. Onder invloed van de corona-crisis heeft deze sessie niet plaats kunnen vinden, 
deze is nu op 7 januari 2021 ingepland.  
 
Wij nemen u dan graag mee in de kosten en opbrengsten van het programma en de duiding daarvan. De 
kosten blijven binnen de door de raad gestelde kaders. Uiteraard lichten we u graag ook inhoudelijk toe 
hoe één en ander is opgebouwd in relatie tot geplande, gerealiseerde en (tijdelijke) meerkosten, 
opbrengsten, etc.  
 
We stellen voor de raad hierna jaarlijks in een informatieve sessie te informeren over het programma en 
de ICT-ontwikkelingen, naast de informatie die opgenomen is in de cyclusdocumenten. 
 

5) Uit de laatste opmerkingen in de brief van 14 oktober concludeer ik heel voorzichtig een soort 
van “blanco cheque” voor de ICT-ontwikkeling: hierop bezuinigen kan niet en als we het 
veranderplan niet uitvoeren, heeft het ook vergaande consequenties. Waarom kan er niet worden 
bezuinigd en kunt u de consequenties uitleggen en inzichtelijk maken?  
Is zo’n algemene opmerking niet één van de redenen dat ICT-projecten vaak qua project- niet aan 
de verwachtingen voldoen?  
Hoe zorgt u ervoor dat we, zoals gememoreerd in de inleiding, in Hoorn de uitzondering op de 
regel gaan zijn? Dat wil zeggen op tijd gerealiseerd, tegen de verwachte kosten en met het 
beoogde resultaat. 

Reactie: 
Wij begrijpen uw gevoel dat u op basis van het algemene beeld over ICT-projecten schetst. Uw 
voorzichtige conclusie over een soort van blanco cheque delen wij echter niet.  
 
De basis van de ICT-infrastructuur van de gemeente Hoorn is verouderd, deze moet gewoon vervangen 
worden. Ondersteuning door leveranciers loopt af en kan niet langer verlengd worden. Als we deze 
situatie niet oplossen dan ontstaan er grote risico’s in de veiligheid en beschikbaarheid van de gegevens 
en systemen van de gemeente Hoorn. Dit kan bijvoorbeeld betekenen de uitval van systemen, 
dataverlies of –lekken.  
Om deze reden is bezuinigen op de ICT-voorzieningen van de gemeente niet realistisch en 
onverstandig; er moet juist geïnvesteerd worden. Als wij dit niets doen, wordt onze ICT kwetsbaar en 
zullen de kosten van de verstoringen en gevolgen daarvan vele malen hoger zijn. Dit betekent dus dat de 
kosten sowieso stijgen. Dat is overigens ook een logisch gevolg van het toenemend gebruik van ICT 
binnen onze gemeente.  
Het lijkt misschien vanzelfsprekend, maar dat 90% van de medewerkers op dit moment vanuit huis werkt 
en dat de systemen die zij daarvoor nodig hebben het ook blijven doen, gaat niet vanzelf en is cruciaal 
voor de continuïteit van onze gemeentelijke processen en dienstverlening voor onze inwoners. Dat staat 
nog los van de steeds hogere eisen die we aan ICT (moeten) stellen in termen van beschikbaarheid, 
functionaliteit en veiligheid. Dat gemeenten jaarlijks meer uitgeven aan ICT zien we ook terug in de 
landelijke ontwikkelingen zoals M&I partners in de benchmark gemeenten 2020 deze beschrijft.  
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Niets doen is dus geen optie. In het programmaplan ICT-transitie zijn daarom twee scenario’s 
opgenomen om de dreigende ICT problematiek aan te pakken én ervoor te zorgen dat de ICT- 
organisatie de doelen van de ICT-visie kan ondersteunen;  

1. het ICT-beheer zelf blijven doen 
2. het ICT-beheer uitbesteden en een regie organisatie vormen.  

Het scenario ‘zelf doen’ zorgt voor extra jaarlijkse meerkosten van 146.000 euro ten opzichte van het 
uitbesteden van ICT en het vormen van een regieorganisatie. Met het programma dragen wij dus juist in 
belangrijke mate bij aan de vermindering van de kosten op langere termijn. 
Naast de eerdergenoemde risico’s van bezuiniging op ICT, betekent bezuinigen op ICT ook dat het 
programma ICT-transitie gestaakt moet worden en er sowieso meer kosten gemaakt gaan worden.  
 
Het programma ICT-transitie wordt professioneel begeleid en gestuurd door een interne stuurgroep. Er is 
binnen dit programma veel aandacht voor sturing op de resultaten, tijdigheid en planning en de financiën. 
Om ervoor te zorgen dat de uitbestede ICT-dienstverlening binnen de door de raad gestelde financiële 
kaders blijft, wordt de aanbesteding uitgevoerd middels een ‘Best value procurement’ inkoopprocedure, 
waarbij een plafondbedrag wordt aangehouden voor de ICT-dienstverlening.  
 
Zoals aangegeven nemen wij u in de informatiebijeenkomst van 7 januari a.s. graag verder mee in de ins 
en outs van dit programma. 
 
 
 
 


